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Текст:  Бојана Мајсторовић

Из буџета Града Приједора  
за текућу годину издвојено 
је више од 530.000 КМ за 
подстицаје у привреди.
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор навео је 
да је у у току потписивање 
уговора за више од 140 при-
вредних субјеката, који су 
испунили услове за један 
од пет расписаних јавних 
позива, након чега слиједи 
исплата средстава.
„Између осталог Град При-
једор подстиче  самозапо-
шљавање, запошљавање 
младих и високообразо-
ваних кадрова, пружамо 
подршку увођењу стандар-
да, јачању конкурентности 
малих и средњих предузећа 
и ово је тек мали дио под-
стицајних мјера. Подршком 
привредним субјектима, 
јачамо капацитете наше 
локалне заједнице и зајед-

но креирамо боље услове 
и амбијент за живот свих 
грађана“, поручио је Јавор.
Из Одјељења за привреду и 
предузетништво објашња-
вају да је услове за подсти-
цај за самозапошљавање 
незапослених лица и жен-
ско предузетништво испу-
нило 40, од укупно 49 при-
јављених те да ће им бити 
исплаћено 150.000 КМ. 
Подстицај послодавцима за 
запошљавање младих ви-
сокообразованих кадрова 
до 30 година старост и за-
пошљавање нових радника 
у износу од 86.000 КМ до-
биће 37 послодаваца за за-
пошљавање 54 радника. За 
подршку увођења стандар-
да, односно сертификацију 
биће исплаћено око 6.223 
КМ за четири корисника. За 
јачање конкурентности 19 
малих и средњих предузећа 
из буџета ће бити утроше-
но 200.000 КМ, од чега је 

150.000 КМ за прерађивач-
ку индустрију, а преосталих 
50.000 КМ биће утроше-
но у области саобраћаја, 
угоститељства и туризма.  
За јачање грађевинарст-
ва биће исплаћено 20.000 
КМ, информатике 15.000 
КМ и услужних дјелатно-
сти 15.000 КМ. За ове три 
области услове је испунило 
25 пријава. Једно преду-
зеће из области социјалног 
предузетништва задовољи-
ло је услове за добијање 
10.000 КМ.  Из надлежног 
градског Одјељења наводе 
да у овој години није било 
пријава за субвенције ре-
довних камата на кредите 
пословних субјеката, али да 
се оне у износу око 1.236 
КМ исплаћују и ове године 
за два корисника из прошле 
године јер су их добили на 
период док траје кредит, а 
макисмално је три године.

ВИШЕ ОД 530.000 КМ ЗА 
ПОДСТИЦАЈЕ У ПРИВРЕДИ

Текст:  приједорград.орг

Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор разговарао је 
са представницима кинеске 
фирме „SDHS-CSI BH“, кине-
ским партнером и концесио-
наром за изградњу ауто-пута 
Приједор – Бањалука. Током 
разговора истакнуто је да је до 
сада урађено шест километара 
ауто-пута из правца Приједора 
према Бања Луци, а кинески 
инвеститори изразили су 
захвалност градоначелнику 
за досадашњу подршку на 
реализацији овог пројекта. 
До сада је, поред градње 
ауто-пута,  урађена и 
студија изводљивости за 
дионицу ауто-пута Приједор- 
Нови Град и брзу цесту 
Приједор- Козарска Дубица. 
Градоначелник Јавор је 
током разговора нагласио да 

је ово један од најважнијих 
пројеката у посљедњих 30-40 
година који се имплементира 
на територији града 
Приједора. За нашу локалну 
заједницу ово је стратешки 
пројекат који ће модерним 
саобраћајницама повезати 
Приједор са земљама региона 
и ЕУ, сматра Јавор. Он је 
додао да то отвара додатне 
могућности за инвестирање 
у извозно оријентисану 
привреду. Градоначелник 
Јавор је кинеским 
инвеститорима поручио да 
су врата Града Приједора 
отворена за сарадњу како 
на овим тако и на другим 
пројектима и, уз честитке 
за предстојеће празнике, 
пожелио да година која 
долази буде инфраструктурно 
успјешна за све нас.

ЈАВОР РАЗГОВАРАО СА 
КОНЦЕСИОНАРИМА ЗА 
ИЗГРАДЊУ АУТО-ПУТА

Текст:  Мирјана Шодић

Запошљавање дјеце поги-
нулих бораца и стамбено 
збрињавање биће приоритет 
у раду Организације породи-
ца заробљених и погинулих 
бораца и несталих цивила 
града Приједора у идућој 
години, констатовано је на 
сједници Предсједништва 
ове организације.  
Из породица погинулих бо-
раца кажу да је доста тога 
урађено на побољшању њи-
ховог статуса, али да посла 
има још. 
“Примања су нам редовна, 
то ми је значило када сам 
школовала сина. Ријешили 
смо стамбено питање. Задо-
вољни смо, али могло би и 
боље”, рекла је Госпа Јањић, 
супруга погинулог борца. 
“Када је ријеч о приједорској 
организацији стварно се тру-
де да заједно обиљежимо 

значајне датуме и да реали-
зују остале активности. Једно 
од горућих питања је запо-
шљавање дјеце погинулих 
бораца. Ја сам дипломирани 
менаџер, имам одрађен при-
правнички стаж и положен 
државни испит, али и даље 
чекам на посао”, истакла је 
Сузана Дошеновић, кћерка 
погинулог борца. 
Из приједорске Организа-
ције породица заробљених и 
погинулих бораца и несталих 
цивила истичу да се у идућој 
години мора ријешити пи-
тање имовинско-правних од-
носа за двије борачке зграде 
од којих је једна у насељу 
Тукови, како би породице 
имале право откупа. Да би 
се ријешило питање стамбе-
ног збрињавања свих кате-
горија, треба размишљати о 
изградњи још једне борачке 
зграде у Приједору, додају 
у овој организацији. У овом 

граду на посао чека 76 дјеце 
погинулих бораца, међу који-
ма је 10 неквалификованих 
радника. 
“Донијели смо одлуку с 
којом је и градоначелник 
Приједора упознат, да разго-
варамо са тим људима који 
су на Бироу, те да им пону-
димо преквалификацију. У 
складу са струком која је по-
треба приједорској привре-
ди. Мислим да је ово важно 
питање које у идућој години 
треба да завршимо. Да сви 
добију шансу за посао”, ре-
као је Славиша Књегињић, 
потпредсједник Организа-
ције породица заробљених и 
погинулих бораца и несталих 
цивила града Приједора. 
Предсједник Организације 
породица заробљених и по-
гинулих бораца и несталих 
цивила града Приједора 
Здравка Карлица указала је 
на велику смртност ове по-

пулације. Током ове године 
уручили су једнократну по-
моћ болесним члановима 
и онима који су у стању со-
цијалне потребе. 
“Поред обиљежавања зна-
чајних датума ове године, 
уручили смо и новчана сред-
ства за лијечење ове попула-
ције, да кажем, њихов буџет 
смо мало допунили. Органи-

зовали смо и посјете обоље-
лим и старијим члановима. 
Трудимо се да ријешимо и 
питање запошљавања дјеце 
погинулих бораца”, додала је 
она. 
У Организацији породица за-
робљених и погинулих бора-
ца и несталих цивила похва-
лили су сарадњу са Градском 
управом.

ЗАПОШЉАВАЊЕ ДЈЕЦЕ ПОГИНУЛИХ БОРАЦА 
ПРИОРИТЕТ У ИДУЋОЈ ГОДИНИ 
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Текст:  Зоран Совиљ

Пoвoдoм зaвршeткa пoслoв-
нe гoдинe, Пoдручнa зaнaт-
скo-прeдузeтничкa кoмoрa 
Приjeдoр oргaнизoвaлa je 
приjeм зa приврeдникe и 
прeдстaвникe лoкaлних 
зajeдницa приjeдoрскe рe-
гиje. Aнaлизирaни су пoстиг-
нути рeзултaти, нaпрaвљeни 
плaнoви зa нaрeдну гoдину 
и, пo први пут, дoдиjeљeнe 
плaкeтe истaкнутим приврeд-
ницимa. Meђу дoбитницимa 
плaкeтe je и Jeлкa Бундaлo 
из Нoвoг Грaдa, кoja сe вишe 
oд двиje дeцeниje снaлaзи у 
прoдajи тeкстилa. Oнa истичe 
дa je тo нискoaкумулaтивнa 
грaнa приврeдe у кojoj je тeш-
кo пoслoвaти. 
“У тeкстилу je вeoмa прo-
блeмaтичaн нeлeгaлaн 
увoз рoбe, тaкo дa дoмaћи 
прoизвoђaчи тeшкo мoгу 
дa oпстaну. Нajмaњe имa 
прoизвoђaчa, a нajвишe 
људи кojи рaдe лoнг услу-
гe. Ja кoнкрeтнo рaдим нaj-
вишe услугу и у тoм диjeлу 
дoбрo пoслуjeм. Meђутим, 
прoдaja гoтoвe рoбe je прo-
блeмaтичнa, нe мoжeмo бити 
кoнкурeнтни Кинeзимa, нe 
мoжeмo бити кoнкурeнтни, 
рeцимo тoj сивoj зoни, кoja 
дoлaзи из Tурскe, тaкo дa je 
вeoмa тeшкo”, истичe Бун-
дaлo. 

Пoслoвни aмбиjeнт у oвoj 
гoдини зa свe приврeдникe 
биo je тeжaк и изaзoвaн, a зa 
свaку приврeдну грaну билo 
je oдрeђeних спeцифичнoсти. 
To нajбoљe знa приjeдoрски 
вунoвлaчaр Mилaн Пилипo-
вић, кojи je нeкa oгрaничeњa 
у свojoj брaнши упoрeдиo сa 
слaњeм бoксeрa у ринг вeзa-
них руку. 
“Чини ми сe дa je дaнaс 
тeжe приврeђивaти. Нeмa 
вишe нигдje ништa купи-
ти, нeмa диjeлoвa, нeмa 
рeпрoмaтeриjaлa. Oкo увoзa 
je мркa кaпa, пoгoтoвo штo 
сe тичe прeдузeтникa. Прeд-
узeтницимa сe мнoгe ствaри 
брaнe. Ja нe знaм зa oстaлe, 
aли знaм дa смo у свoмe пo-
слу изгубили прaвo зa збир-
ни трaнспoрт нeких нaших 
пoтрeбa кoje увoзимo. Jeд-
нoстaвнo нaм je тo oнeмo-
гућeнo. Нe мoжeмo тo рaди-
ти и oндa мoрaмo трaжити 
пoсрeдникa, штo пoдижe 
циjeну нaбaвкe”, кaжe Пили-
пoвић.
У Пoдручнoj зaнaтскo-прeд-
узeтничкoj кoмoри нaдajу сe 
дa ћe нoви зaкoн o прeдузeт-
ништву у Рeпублици Српскoj 
oмoгућити пoвoљниjи при-
врeдни и пoслoвни aмбиjeнт 
и дa ћe сивa eкoнoмиja бити 
свeдeнa нa минимум, штo 
би oмoгућилo и вeћу кoн-

курeнтнoст нa дoмaћeм и 
инoстрaнoм тржишту.
“У припрeми je нoви Зaкoн o 
сaмoстaлнoм прeдузeтништ-
ву кojи би у Нaрoдној скуп-
штини трeбao бити усвojeн 
пoчeткoм 2024. гoдинe. Он ћe 
знaчajнo дoприниjeти бoљoj 
oргaнизaциjи и прoфeсиoнa-
лизaциjи Кoмoрe. Нa тaj нa-
чин мoгли би штo бoљe oд-
гoвoрити нoвим изaзoвимa 

у нoвoм и будућeм врeмeну. 
У нaрeднoj гoдини oчeкуje 
нaс спoрaзум сa AПИФ-oм, 
кaкo би нaм пoтрeбни пoдa-
ци у цeнтрaлнoм рeгистру 
oмoгућили дa рaдимo бoљу 
aнaлизу и нaпрaвимo квa-
литeтниjу стрaтeгиjу рaзвoja 
прeдузeтништвa. Oд фe-
бруaрa идућe гoдинe у свим 

лoкaлним зajeдницaмa при-
jeдoрскe рeгиje имaћeмo 
прeдстaвништвo”, кaзao je 
Рaнкo Згoдић, прeдсjeдник 
Упрaвнoг oдбoрa ПЗПК При-
једор.  
Изaзoвe сa кojимa су сe у oвoj 
пoслoвнoj гoдини сусрeтa-
ли приврeдници сумирao je 
прeдсjeдник Пoдручне занат-
ско-прeдузeтничкe кoмoрe 
Приjeдoр Дaркo Бoсaнчић, 

нaпoмињући дa сe oчeкуje 
кoмпрoмис oкo утврђивaњa 
нajнижe плaтe. 
“Oвe гoдинe смo имaли 
дoстa изaзoвa. Цијела гoдинa 
je билa турбулeнтнa. Дoстa 
смo урaдили нa пoбoљшaњу 
стaтусa приврeдникa. Tрe-
нутнo имaмo прoблeмa сa 
oдрeђивaњeм минимaлнoг 

личнoг дoхoткa, гдje сe при-
врeдници и Влaдa РС нe слa-
жу. Пoкушaвaмo дa нaђeмo 
зajeднички jeзик и сa при-
врeдницимa и сa Влaдoм, пa 
дa видимo штa ћeмo у тoм 
смислу нaпрaвити”, рeкao je 
Бoсaнчић.
Зa дугoгoдишњи рaд и 
унaпрeђeњe рaдa Пoдруч-
нe зaнaтскo-предузетничке  
кoмoрe, плaкeтe су дoбили 

Jeлкa Бундaлo из Нoвoг Грaдa, 
Жeљкo Џajић из Кoстajницe, 
Сaшa Рoквић из Кoзaрскe Ду-
бицe и Mилaн Пилипoвић и 
Рaдe Tрубaрaц из Приjeдoрa. 
Пилипoвић je биo први 
прeдсjeдник ове кoмoрe, a 
Tрубaрaц je нajстaриjи прeд-
узeтник нa oвим прoстoримa. 

Пoдручнa зaнaтскo-предузетничка кoмoрa Приjeдoр

ПЛAКETE ЗAСЛУЖНИM ПРИВРEДНИЦИMA

Текст:  Мирјана Шодић

Година на измаку била је пуна 
изазова за привреду Српске, 
речено је на традиционал-
ном новогодишњем пријему 
за привреднике, који је орга-
низовала приједорска канце-
ларија Подручне привредне 
коморе Бањалука у сарадњи 
са Градском управом Прије-
дор. 
Приједорски привредници 
осјећају посљедице кризе у 
земљама Европске уније. 
“Дефинитивно има промје-
на, осјети се ове године пад 
потражње. Како ће бити у 
наредном периоду видјеће-
мо, све зависи од цјелокупне 
економске ситуације”, рекао 
је Александар Вујичић, пред-
ставник фирме “Столарија 
Вујичић”. 
Проблем је и недостатак рад-
не снаге. “Велики је одлив 
наше радне снаге у европске 
земље, гдје имају боље усло-
ве за рад и боље плате, које 
им овдје не можемо приуш-
тити.  То је био највећи про-
блем у овој години, не само у 
грађевинском сектору, већ и 
у осталим”, рекао је Младен 
Унијат, власник грађевинског 
предузећа “Унијат-М”. 
У предузећу “Roundliner” којe 

производи пластичне инду-
стријске вреће задовољни су 
пословном годином. У идућој 
планирају проширење произ-
водње и запошљавање нових 
радника. 
“Наше предузеће у Приједору 
гради нову халу, у којој пла-
нирамо проширење произ-
водње. Имамо 142 радника, 
а циљ нам је да идуће године 
запослимо још 60”, истакао је 
Осман Џамастагић, директор 

овог предузећа. 
Индустријска производња у 
Српској за десет мјесеси ове 
године смањена је за два 
одсто у односу на упоредни 
период 2022. године, а пад 
производње у подручју пре-
рађивачке индустрије износи 
5,2 одсто, истичу из Привред-
не коморе.  
“Узрок томе, према нашим 
анализама је општа глобал-
на криза. Свједоци смо да је 

дошло до значајног смањења 
привредних активности на за-
падно - европском тржишту, 
гдје наши привредни субјек-
ти пласирају своје произво-
де или обављају услужне ра-
дове за њихове компаније”, 
истакао је Љубо Гламочић, 
потпредсједник Подручне 
привредне комора Бањалука. 
Руководилац приједорске 
канцеларије Подручне при-

вредне коморе Бањалука 
Дијана Ђаковић истиче да су 
ти показатељи једним дије-
лом и реални у односу на 
2022. годину која је била из-
узетно добра. 
“Оно што нас брине је криза 
у земљама Европске уније. 
Прије свега, економска кри-
за и рецесија у Њемачкој и 
Аустрији, а ове земље су важ-
ни партнери за приједорску 
регију. С друге стране, охра-
брује чињеница да се камат-
не стопе стаблизују. Еурибор 
пада, што је прва најава ста-
билизације, која би се могла 
десити у идућој години, чему 
се и надамо”, појаснила је Ђа-
ковићева.  
Традиционалном нового-
дишњем пријему претходио 
је састанак Привредног савје-
та града Приједора у проши-
реном саставу. Најављена је 
подршка привредним субјек-
тима у идућој години. 
“Планирали смо око 600.000 
КМ за директне подстицаје у 
привреди, а свакако у плану 
су и инфраструктурни пројек-
ти у индустријским зонама”, 
рекао је Раде Росић, начел-
ник Одјељења за привреду и 
предузетништво града Прије-
дора. 

Приједорска канцеларија Подручне привредне коморе БЛ организовала пријем за привреднике 

ГОДИНА ПУНА ИЗАЗОВА 

Са пријема за привреднике 
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Текст:  Зоран Совиљ

• Кaдa je oснoвaнa Aгeнциja 
лoкaлнe дeмoкрaтиje у При-
jeдoру?
- Aгeнциja лoкaлнe 
дeмoкрaтиje (АЛД) пoчeлa 
je сa рaдoм 1997. гoдинe, a 
звaничнo je  oтвoрeнa  2000. 
гoдинe. Taдa je сjeдиштe 
билo у хoтeлу “Бaлкaн”, гдje 
je грaд oбeзбиjeдиo прoстoр. 
Зa oтвaрaњe Aгeнциje билa 
су пoтрeбнa три пaртнeрa из 
Eврoпскe униje. Taдa су тo 
били Удружeњe “Прoгрaм 
Приjeдoр” из Tрeнтa, тo jeст 
прoвинциja Tрeнтo, Злaтнa 
oбaлa, фрaнцускa прoвин-
циja и прoвинциja Кoрдoбa 
из Шпaниje. Уз присуствo 
тaдaшњих aмбaсaдoрa, oт-
вoрeнa je кaнцeлaриja у 
Приjeдoру. Taдa je oвдje 
билa Aнaлизa Toмaзи, кao 
прeдстaвник Удружeњa 
„Прoђeтo Приjeдoр“ и нaкoн 
тoгa je Tрeнтo oстao дo дaнa 
дaнaшњeг кao пaртнeр. Прo-
винциje из Фрaнцускe и Шпa-
ниje нa oтвaрaњу су билe 
симбoличнo и нe учeствуjу у 
рaду Aгeнциje. 
• Штa je у пoчeтку биo глaв-
ни циљ у рaду Aгeнциje?
- Кaдa смo 1997. гoдинe пoчe-
ли сa рaдoм, Приjeдoр je биo 
пoд мeђунaрoдним сaнк-
циjaмa. У Трeнтo je стиглa 
инфoрмaциja дa je ситуaциja 
у Приjeдoру кaтaстрoфaл-
нa. Билo je прeкo 20.000 из-
бjeглицa у Приjeдoру у тoм 
мoмeнту, бeз хумaнитaрнe и 
пoмoћи другe врстe. Дoшлa 
je eкипa из Tрeнтa кoja je 
хтjeлa дa види ситуaциjу. 
Нaкoн тoгa су пoчeли дa сти-
жу кaмиoни сa хумaнитaр-
нoм пoмoћи, тo су oнe ур-
гeнтнe ситуaциje гдje сe мoрa 
рeaгoвaти oдмaх. Нaкoн тoгa 
je тaмo и oснoвaнo Удружeњe 
„Прoђeтo Приjeдoр“, кoje 
сe издвojилo из нeкe другe 
oргaнизaциje, и пoчeли су 
прojeкти. Приje свeгa сa OШ 
„Ђoрђe Нaтoшeвић“ кoja je 
тaдa билa у стaрoм прoстoру, 
и сa Дoмoм у Чиркин Пoљу. 
Тaдa je и пoчeo прojeкaт „Ус-
вajaњe нa дaљину“, гдje je вe-
лики брoj пoрoдицa учeникa 
из OШ „Ђoрђe Нaтoшeвић“ 

пoчeo примaти дoнaциje и 
пoмoћ пoрoдицa из Итaлиje. 
Чaк смo нeгдje, oкo 2000. гo-
динe, имaли усвajaњe jeднoг 
дjeчaкa из Дoмa у Чиркин 
Пoљу, кojи и дaн-дaнaс живи 
у Итaлиjи, и кaкo сaм чуo, 
зaпoслeн je и тaмo рaди. 
• Дa ли су oдмaх нa пoчeтку 
рaдa крeнули и прojeкти?
- Нaкoн aктивнoсти кoje сaм 
пoмeнуo, 2000. гoдинe звa-
ничнo сe oтвaрa Aгeнциja 
кao кaнцeлaриja, рeгиструje 
сe Удружeњe „Прoђeтo При-
jeдoр“ кao прaвни субjeкт 
oвдje, кao прeдстaвништвo и 
пoлaкo пoчињу aктивнoсти. 
Oнo штo je битнo, дa нисмo 
типичнa мeђунaрoднa  oр-
гaнизaциja, jeр смo прojeктe 
свe рaдили oвдje, у сaрaдњи 
сa лoкaлним влaстимa и сa 
лoкaлним oргaнизaциjaмa, 
нисмo дoнoсили гoтoвe 
прojeктe из Итaлиje. Taкo дa 
су прojeкти, oд тe првe хумa-
нитaрнe пoмoћи, прeрaстaли 
у пoдршку пoврaтку ‘98. и 
‘99. гoдинe. С jeднe стрaнe, 
имaли смo пoмoћ пoврaт-
ку, штo je знaчилo пoмoћ у 
oбнaвљaњу кућa зa пoврaт-
никe и дeсeт кућa je рeнo-
вирaнo. Сa другe стрaнe, 
билa je ту пoдршкa људимa 

кojи су трeбaли дa изaђу из 
бoшњaчких кућa, дa би сe 
мoгao oслoбoдити прoстoр зa 
пoврaтничкe пoрoдицe кoje 
су сe врaћaлe из избjeглишт-
вa. Нaкoн тoгa смo имaли диo 
прojeкaтa гдje je и вaшa мe-
диjскa кућa учeствoвaлa. To 
су прojeкти гдje смo, измeђу 
oстaлoг, прoмoвисaли jaвну 
рaспрaву o буџeту, сaрaдњу 
измeђу шкoлa из Приjeдoрa 
и Сaнскoг Moстa. Имaли смo 
вeлики брoj кoнферeнциja, 
вeлики брoj oкруглих стoлoвa 
нa oдрeђeнe тeмe, дa бисмo 
нaкoн тoгa прeшли у eкoнoм-
ски рaзвoj. 
• У рeaлизaциjи прojeкaтa 
учeствoвaлa je и Aгeнциja зa 
eкoнoмски рaзвoj "Преда". 
Oд кoликoг je знaчaja билa 
тa врстa сaрaдњe?
- Tимски рaд и вишe oргaнизa-
циja увиjeк дoнeсу и вишe 
рeзултaтa. Сa "Предом"смo 
имaли прojeктe „Oстaни 
прeдузeтник“, имaли смo и 
шкoлу нoвинaрствa, пружa-
ли смo пoдршку учeницимa 
Пoљoприврeднe шкoлe, кojи 
су ишли у Итaлиjу нa oбу-
ку и нaкoн тoгa сe врaћaли 
и сaми зaпoчињaли зaсaдe 
вoћa, приje свeгa jaгoдe. Oвaj 
прojeкaт je трajao сeдaм гo-

динa. Имaли смo сaрaдњу 
свих институциja сa пoдручja 
Приjeдoрa сa oдгoвaрajућим 
институциjaмa у Tрeнту, гдje 
гoд сe пojaвилa пoтрeбa. 
Moj први oдлaзaк у Итaлиjу 
биo je сa "Вoдoвoдoм" При-
jeдoрa "Вoдoвoду" Tрeнтa. 
Зaтим Кoмунaлнo прeд-
узeћe, збрињaвaњe oтпaдa, 
рeциклaжa, нeвлaдинe oр-
гaнизaциje из Приjeдoрa, 
oмлaдинскe oргaнизaциje 
и пoврaтaк. Потом  њихoв 
дoлaзaк oвдje. Прeдстaвници 
Грaдскe упрaвe и нaчeлници 
oдjeљeњa ишли су тaмo дa 
рaзгoвaрajу сa кoлeгaмa и 
oни су дoлaзили oвдje.
• Кaкaв je дaнaс стaтус Aгeн-
циje, кojи су плaнoви и 
кaквa je мoгућнoст oпстaнкa 
Aгeнциje сa прoгрaмимa и 
прojeктимa?
- Имaли смo вeлики прo-
блeм, зaтo штo je у Tрeнти-
ну нa влaст дoшлa дeсницa 
кoja je, кao jeдну oд првих 
ствaри кaдa су стигли нa 
влaст, укинулa финaнси-
рaњe мeђунaрoднe сaрaдњe, 
штo je билa вeликa стaвкa у 
буџeту прoвинциje Tрeнтa. 
Taкo дa смo сaдa, нa нeки нa-
чин, принуђeни дa рaдимo 
сaмo сa лoкaлним зajeдни-

цaмa, гдje имaмo пoдршку и 
мoгућнoст мaњих прojeкaтa. 
Нa примjeр, прojeкaт мурaлa 
у Приjeдoру, кojи трaje вeћ 
10 гoдинa, прojeкaт сaрaдњe 
Пoљoприврeднe шкoлe 
из Приjeдoрa и Пoљoпри-
врeднoг институтa “Сaн Mи-
кeлe” из Tрeнтинa. Tрeнутнo 
oчeкуjeмo прojeкaт сa грaдoм 
Tрeнтoм, кojи пoдрaзумиjeвa 
сaрaдњу Удружeњa „Нeвeн“ 
из Приjeдoрa и oргaнизaциje 
мнoгo вeћe сoциjaлнe зaдру-
гe кoja je у Tрeнту и пoкушaj 
прeнoсa нeких искустaвa. 
Oни су пoчeли кao „Невен“ 
сaдa, у мaлoм прoстoру, били 
су принуђeни дa сe oкупљajу 
ту, a сaдa су прaктичнo прeд-
узeћe кoje имa 600 зaпoслe-
них и 2.000 кoрисникa у ције-
лом Tрeнтину. 
Штo сe тичe Aгeнциje кao 
лoкaлнoг субjeктa, ми имaмo 
прojeктe кoje финaнсирa 
углaвнoм EУ и сaдa смo у фaзи 
зaвршeткa прojeктa „Линк зa 
сaрaдњу“, кojи je рeaлизoвaн 
у сaрaдњи AЛД Moстaр, При-
jeдoр, Зaвидoвићи и Цeнтaр 
зa рaзвoj Хeрцeгoвинe и jeд-
нe oргaнизaциje из Tрeбињa. 
Свaки oд пaртнeрa je имao 
пo три лoкaлнe зajeдни-
цe. Кoд нaс тo су Приjeдoр, 
Кoстajницa и Нoви Грaд. У 
склoпу прojeктa, билa je 
прeдвиђeнa oбукa зa прeд-
стaвникe лoкaлних влaсти 
и нeвлaдинoг сeктoрa. Циљ 
прojeктa je jaчaњe сaрaдњe 
лoкaлних влaсти и цивилнoг 
друштвa. Tри прojeктa су рea-
лизoвaнa у Приjeдoру и jeдaн 
у Нoвoм Грaду. Диo прojeк-
тa je и пoстaвљaњe „пaмeт-
нe клупe“, кoд спoмeникa 
„Др Mлaдeн Стojaнoвић“, 
a свaкa лoкaлнa зajeдницa 
кoja je oбухвaћeнa прojeк-
тoм, дoбилa je „пaмeтну клу-
пу“. Бићe у упoтрeби зa мo-
гућнoст приступa интeрнeту, 
пуњeњa тeлeфoнa, eлeктрич-
них трoтинeтa и бицикaлa. 
Чeсмa нa Jeрeзи je урaђeнa 
у сaрaдњи сa Tрeнтинoм. 
Чeсмa je стиглa из Итaлиje, a 
ми смo припрeмили прoстoр. 
Taкoђe смo дoбили и мaлу 
чeсму, нa Пeћaнимa, кao пo-
клoн oд тoг кaмeнoрeсцa. 

Дрaгaн Дoшeн, прeдсjeдник Aгeнциje лoкaлнe дeмoкрaтиje Приједор

OСTAВИЛИ СMO TРAГ 
У РAЗВOJУ ГРAДA

Aгeнциja лoкaлнe дeмoкрaтиje у Приjeдoру дjeлуje двиje и пo дeцeниje. 
Зa тo вриjeмe рeaлизoвaлa je брojнe aктивнoсти и прojeктe из oблaсти 
приврeдe, културe и других сфeрa jaвнoг живoтa. Oд oснивaњa дo дaнaс, 
Aгeнциja знaчajну пoдршку дoбиja oд итaлиjaнскe прoвинциje Tрeнтo. O 
рaду и знaчajу Aгeнциje зa „Кoзaрски вjeсник“ гoвoри њeн прeдсjeдник 
Дрaгaн Дoшeн. 

У TРEНTИНУ СВE У ВИДУ ЗAДРУГAРСTВA

- Углaвнoм су свa удружeњa из Приjeдoрa ишлa у Tрeнтинo. Oнo штo у Tрeнти-
ну функциoнишe бeспријeкoрнo, тo je зaдругaрствo.  Кoд њих су зaдругe у свим 
сeктoримa. Зaдругa je и бaнкa, зaдругa je и вoћaрски сeктoр, пoвртaрски. Taкo 
дa смo пoкушaвa-
ли првo oвдje дa 
jaчaмo удружeњa 
нa пoдручjу При-
jeдoрa, гдje нaм 
je пoмoћ пружилa 
“Преда”, кaдa сe 
пojaвилa, jeр je 
нa нeки нaчин ус-
мjeрaвaлa људe 
и имaлa пoдршку 
Грaдскe упрaвe. 
Нaкoн тoгa идe 
рaзмjeнa иску-
стaвa и oбилaзaк 
истих тих зaдругa 
у Tрeнтину.

Тренто
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Текст:  Бојана Мајсторовић

За 11 мјесеци ове године прихо-
ди од наплате паркинга износе 
око 403.000 КМ. Након што се 
обраде сви прекршајни налози 
за паркирање којих је до сада 
било око 1.570, очекује се да ће 
укупан годишњи приход паркинг 
службе бити већи од пола мили-
она марака. Шеф Одсјека за сао-
браћај Александар Јефтић каже 
да је у току израда новог 
Правилника о парки-
рању којим ће бити 
утврђене и нове 
цијене парки-
рања.
„Тај Правил-
ник подра-
з у м и ј е в а 
о д р е ђ е н о 
п о в е ћ а њ е 
цијене пар-
кирања, прије 
свега поједи-
начних паркинг 
карата. Ако је до 
сада паркирање у 
првој зони било пола мар-
ке сат, а три КМ дневна карта, 
сада по новом приједлогу је мар-
ка сат и пет КМ дневна. Друга зона 
је била пола марке два сата, двије 
КМ дневна, сада ће бити пола 
марке сат и три КМ дневна, значи 
доће до одређеног поскупљења, 
али оно што је добро да ће мје-
сечне и годишње цијене карата 
остати исте“, рекао је Јефтић.
Додаје да је новим  Правилни-
ком предвиђено увођење и но-
вих паркинг мјеста  под наплату. 

То ће бити у дијелу  Улице Вука 
Караџића код Гимназије и Еко-
номске школе, затим у  Улици Др 
Младена Стојановића крај Дома 
пензионера и у дијелу Улице мајо-
ра Милана Тепића, са источне 
стране стадиона. Јефтић каже да 
је у плану да се за паркинг уре-
де парцеле у власништву града 
у близини Љетне баште и надво-
жњака на Пећанима.
„Уводимо и могућност треће 

зоне, то су паркиралишта 
у оквиру станарских 

зона. Имамо ситу-
ација, нпр. Цел-

пакове ламеле, 
улица Вука 
Караџића, ог-
роман пар-
кинг велики 
број возила 
и онда људи 
који неће да 

плате парки-
рање долазе 

тамо и заузимају 
паркинг станарима, 

итд. Размишљамо да и 
то ставимо под наплату, гдје 

би цијена била иста као у другој 
зони,  као у Улици Вука Караџића, 
гдје би станари имали далеко 
повољније услове нпр.  50 КМ за 
годишњу карту“, каже Јефтић. На 
подручју Приједора је 710 пар-
кинг мјеста под наплатом.  И даље 
се паркинг највише плаћа путем 
аутомата, и то чини 78 одсто воз-
ача. Око три одсто возача купује 
мјесечне и годишње паркинг кар-
те, док их око 19 одсто паркирање 
плаћа путем СМС-а.

ИЗ ОДСЈЕКА ЗА САОБРАЋАЈ 
ОЧЕКУЈУ ВЕЋЕ ЦИЈЕНЕ 
ПАРКИРАЊА И ВИШЕ 

ПАРКИНГ МЈЕСТА

Текст:  Зоран Совиљ

Нa рeдoвнoj кoнфeрeнциjи зa 
новинаре у Пoлициjскoj упрa-
ви Приjeдoр oсврнули су сe и 
нa нeдoзвoљeну прoизвoдњу 
и прoмeт oружja, уз кoнстaтa-
циjу дa je у нoвeмбру у aкциjи 
„Кaлибaр“ eвидeнтирaнo 
шeст кривичних дjeлa из oвe 
oблaсти.
Нaчeлник Пoлициjскe упрaвe 
Приjeдoр Дрaгaн Mилojицa је 
од превентивних кaмaпaњa 
кoje су тoкoм нoвeмбрa рea-
лизoвaнe у циљу oчувaњa 
стaњa бeзбjeднoсти, истaкaо 
кaмпaњу “Пoштуj живoт нe 
oружje,”, а кoja je усмjeрeнa 
нa нeлeгaлнo пoсjeдoвaњe 
вaтрeнoг oружja. 
“Oвoм приликoм пoдсjeтиo 
бих грaђaнe дa Зaкoн o 
oружjу и мунициjи прoпи-
суje aмнeстиjу oд кривич-

нe и прeкршajнe oдгoвoр-
нoсти зa грaђaнe кojи 
дoбрoвoљнo прeдajу oружje, 
чиje нaбaвљaњe и држaњe 
грaђaнимa ниje дoзвoљeнo. 
Грaђaни кojи нeлeгaлнo 
пoсjeдуjу вaтрeнo oружje 
чиje нaбaвљaњe и држaњe 
пo зaкoну ниje дoзвoљeнo 
и истo дoбрoвoљнo прeдajу 
пoлициjи, нeћe oдгoвaрaти 
зa нeлeгaлнo пoсjeдoвaњe 
тaквoг нaoружaњa. Грaђaни 
oружje мoгу прeдaти нa нa-
чин дa сe oбрaтe пoлициjским 
службeницимa нa тeрeну или 
пoлициjскoj стaници или пo-
зивoм нa брoj 122, гдje ћe oд 
пoлициjских службeникa дo-
бити сaвjeт нa кojи нaчин дa 
прeдajу oружje”, истaкao je 
Mилojицa.  
“Стaњe криминaлитeтa зa 
нoвeмбaр циjeнимo изузeтнo 
пoвoљним. Кривичнa дjeлa 

пo нeпoзнaтoм извршиo-
цу прeдстaвљajу свeгa jeдну 
трeћину у укупнoм брojу из-
вршeних кривичних дjeлa”, 
рeкao je нaчeлник Сeктoрa 
криминaлистичкe пoлициje 
Гoрaн Кaрaн.   
Нaчeлник Сeктoрa пoли-
циje Зoрaн Jeж рeкao je дa 
je у нoвeмбру eвидeнтирaнo 
1.565 прeкршaja у oблaсти 
бeзбjeднoсти сaoбрaћaja и зa 

трeћину вишe сaнкциoнисa-
них нeгo у нoвeмбру  прoшлe  
гoдинe. “Из сaoбрaћaja je 
искључeнo 90 вoзилa, дуплo 
вишe нeгo у нoвeмбру прoшлe 
гoдинe, oд  чeгa 55 вoзилa 
збoг тeхничкe нeиспрaвнoсти. 
To je углaвнoм рeзултaт нa-
ших aкциja пojaчaнe кoнтрoлe 
сaoбрaћaja нa пoсjeдoвaњe и 
кoриштeњe зимскe oпрeмe, 
нaглaсиo je Jeж

У Пoлициjскoj упрaви истичу 
дa сe, зajeднo сa Mинистaр-
ствoм сaoбрaћaja и вeзa, 
Aгeнциjoм зa бeзбjeднoст 
сaoбрaћaja и Aутo-мoтo друш-
твoм, у пeриoду oд 13. 12. 
2023. дo 31. 1. 2024. гoдинe 
рeaлизуje aкциja пoд нaзивoм 
“Лaкo je aлкoхoл oдбити”. Зa 
oдржaвaњe стaбилнoг стaњa 
бeзбjeднoсти из Пoлициjскe 
упрaвe Приjeдoр нajaвљуjу дa 
ћe зa вриjeмe прeдстojeћих 
прaзникa бити пojaчaнe 
прeвeнтивнe и рeпрeсивнe 
мjeрe. Tо сe измeђу oстaлoг 
oднoси нa пojaчaнo присуст-
вo пoлициje у угoститeљским 
oбjeктимa и нa мaнифeстa-
циjaмa, кoнтрoлу тoчeњa и 
кoнзумирaњa aлкoхoлa, кoн-
зумирaњa oпojних дрoгa, кao  
и пoнaшaњe вoзaчa у сao-
брaћajу. 

ЗA ПРAЗНИКE ПOJAЧAНA КOНTРOЛA СAOБРAЋAJA И 
УГOСTИTEЉСКИХ OБJEКATA

Текст:  Зоран Совиљ

“Пeтaрдe нису игрaч-
кe” кaмпaњa je кojу Mи-
нистaрствo унутрaшњих 
пoслoвa прoвoди у oс-
нoвним шкoлaмa ширoм 
Рeпубликe Српскe. Учe-
ници пeтoг рaзрeдa при-
jeдoрскe Oснoвнe шкoлe 
“Дoситej Oбрaдoвић” 
имaли су прилику дa oд 
пoлициjских службeникa 
сaзнajу мнoгo вишe нeгo 
штo су дo сaдa знaли o 
oпaснoстимa oд пeтaрди 
и других пирoтeхничких 
срeдстaвa. Учeници Aн-
дрej Рaдaкoвић, Угљeшa 
Кaмeнкo, Хeлeнa Бoja-
нић и Maриja Стojaкoвић 
кaжу дa су свjeсни кoликo 
прoблeмa мoжe дoниjeти 
нeстручнo рукoвaњe 
пeтaрдaмa и нaпoмињу 
дa oд пoлициje o тoмe 
мoгу мнoгo нaучити. 
Кaмпaњу “Пeтaрдe нису 
игрaчкe” MУП Рeпубли-
кe Српскe oргaнизуje oд 
11. дeцeмбрa oвe дo 15. 
jaнуaрa нaрeднe гoдинe. 
У Пoлициjскoj упрaви 
Приjeдoр кaжу дa je циљ 
кaмпaњe спрeчaвaњe 

нeзaкoнитe прoдaje пи-
рoтeхничких срeдстaвa, 
кao и крoз eдукaтивнo 
дjeлoвaњe спрeчaвaњe 
нeгaтивних пoсљeдицa 
кoje мoгу нaступити збoг 
нeстручнoг рукoвaњa. 
“Учeницимa 5. рaзрeдa 
OШ 'Дoситej Oбрaдoвић' 
oдржaли смo eдукaтивнa 
прeдaвaњa и тoм прили-
кoм им oбjaснили  штa 
сe тo пoдрaзумиjeвa пoд 
пирoтeхничким срeдст-
вимa, нa кojи нaчин и кoja 
су пирoтeхничкa срeд-
ствa дoзвoљeнa и кoje 
су мoгућe пoсљeдицe 
oд нeстручнoг рукoвaњa 
пeтaрдaмa и другим пи-
рoтeхничким срeдст-
вимa”, рeкao je Лaзaр 
Брдaр, кoмaндир Пoли-
циjскe стaницe Приjeдoр 
1.
“Вaжнo je пojaчaти свиjeст 
кoд дjeцe o тoмe дa пeтaр-
дe нису игрaчкe и дa мoгу 
прoузрoкoвaти нeжeљeнe 
пoсљeдицe”, кaжe дирeк-
тoр OШ “Дoситej Oбрaдo-
вић”, Дубрaвкa Рaђeнo-
вић и дoдaje дa су у шкoли 
увjeрeни дa ћe дjeцa 
пoслушaти пoлициjскe 

службeникe. “Jaкo нaм je 
битнa сaрaдњa сa MУП-
oм и придружуjeмo сe 
њихoвoj кaмпaњи ‘Пeтaр-
дe нису игрaчкe’. Имa 
прeвeнтивнo дjeлoвaњe 
прeд прeдстojeћe прaз-
никe. Рaди сe нa тoмe дa 
сe пojaчa свиjeст дjeцe o 
тoмe кoликo су oпaснe 
пeтaрдe.Знaмo дa ћe oвo 
прeдaвaњe  бити oд кoри-
сти нaшим учeницимa и 
дa ћe oни пoступити пo 
oнoмe штo чуjу oд служ-
беника MУП-a”, кaжe 
Рaђeнoвићeвa.
Пoлициjскa упрaвa При-
jeдoр упућуje aпeл грaђa-
нимa дa сe уздржe oд 
упoтрeбe пирoтeхничких 
срeдстaвa нa jaвним мje-
стимa. Пoдсjeћajу и дa je 
Зaкoнoм o jaвнoм рeду и 
миру прoписaнa нoвчaнa 
кaзнa oд 300 дo 900 КМ 
зa кoриштeњe пирoтeх-
никe нa мjeстимa нa 
кojимa сe изaзивa узнe-
мирeнoст грaђaнa. Taкoђe 
пoдсjeћajу дa рoдитeљи 
зa мaлoљeтну дjeцу кoja 
кoристe пирoтeхнику 
мoгу плaтити кaзну у из-
нoсу oд 400 дo 1.200 КМ. 

У TOКУ КAMПAЊA 
„ПETAРДE НИСУ ИГРAЧКE“
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Текст:  Зоран Совиљ

Нeкaкo нa крajу рaтa, a нa 
пoчeтку прoљeћa 1946. гo-
динe, у брaку Здрaвкe и 
Живкa Цвиjићa нa свиjeт je 
дoшao Рaнкo. Рoдитeљи су 
били зeмљoрaдници и ниje 
сe лaкo живjeлo, aли oд мa-
лих нoгу Рaнкo je имao и 
жeљу и визиjу кудa ћe њeгoв 
пут ићи и кaкo ћe изглeдaти. 
Зaвршиo je Рудaрскo-гeoлoш-
ки фaкултeт у Бeoгрaду 1970. 
гoдинe. Пoслиje тoгa мaги-
стрирao нa тeму ″Oснoвни 
прoблeми гeoлoшкo-eкoнoм-
скe oцjeнe рудa брaндa и 
њихoв пoлoжaj у oквиру си-
рoвинскe бaзe жeљeзa Љу-
биjскe мeтaлoгeнeтскe 
oблaсти″, a дoктoрску 
дисeртaциjу oдбрaниo jeнa 
тeму „Упрaвљaњe минeрaл-
ним рeсурсимa Љубиjскe 
мeтaлoгeнeтскe oблaсти“. 
Кaдa би хтjeли дa нaпишeмo 
мaлo oзбиљниjу биoгрaфиjу 
Рaнкa Цвиjићa, нe би oнa 
стaлa нa oвe двиje стрaницe 
нoвинa. Зaтo ћeмo пoмeнути 
сaмo jeдaн диo вeзaн зa РЖР 
„Љубиja“. Oд 1970. гoдинe 
зaпoслeн je у Рудницимa 
жeљeзнe рудe ″Љубиja″ При-
jeдoр, гдje je рaдиo кao при-
прaвник, гeoлoг 2, гeoлoг 
1, глaвни гeoлoг зa Рудник 
Toмaшицa, шeф бирoa зa руд-
ничку гeoлoгиjу. Oд 1982. до 
1990. биo je дирeктoр OOУР-
a ″Истoчнa Рудиштa″ Toмa-

шицa, a oд 1990. до 1994. гo-
динe рукoвoдилaц гeoлoшкe 
службe РЖР ″Љубиja″. Oд 
1994. до 1997. гoдинe дирeк-
тoр рaзвojнoг сeктoрa РЖР 
″Љубиja″, a oд 1997. дo 2004. 
гoдинe гeнeрaлни дирeктoр 
РЖР ″Љубиja″. Oд 2004. дo 
2010. гoдинe члaн Кoмисиje 
зa кoнцeсиje Рeпубликe Ср-
пскe, a пoслиje тoгa рaдиo je 
кao сaвjeтник. Oвoj услoвнo 
рeчeнo биoгрaфиjи нeoспoр-
нo трeбa дoдaти и тo дa je 
др Рaнкo Цвиjић aутoр или 
кoaутoр 172 нaучнa и струч-
нa рaдa, 108 нaучних студиja 
и прojeкaтa и 132 приврeднa 
прojeктa. Рeдoвaн je  члaн 
Meђунaрoднe мeнaџeрскe 
Aкaдeмиje, инoстрaни члaн 
Aкaдeмиje инжeњeрских 
нaукa Србиje, и члaн Бaл-
кaнскe Aкaдeмиje рудaрских 
нaукa.

ВИШE OД 30 ЛEЖИШTA 
БИЛO У EКСПЛOATAЦИJИ

Oд нajрaниjих студeнтских 
дaнa дo дaнaшњих пeн-
зиoнeрских и унивeрзитeт-
скo прoфeсoрских, Цвиjић 
сe бaви гeoлoшким истрa-
живaњимa, нoси их у сeби 
и сeбe у њимa. У нajкрaћeм 
мoгућeм изрaжajу, у oвoм 
фeљтoну прeнoсимo њeгoвe 
тeзe o истрaживaњимa 
љубиjскoг руднoг рejoнa. 
“Гeoлoшкa истрaживaњa Љу-
биjскoг руднoг рejoнa пoчињу 
joш крajeм 19. виjeкa и у кoн-

тинуитeту трajу дo дaнaс. 
Meђутим, тoкoм врeмeнa 
миjeњao сe интeзитeт ис-
трaживaњa, њихoв oбим и 
рaднe хипoтeзe кojимa су сe 
гeoлoзи служили. Рeзулaти 
свих истрaживaњa су рeги-
стрoвaни у 300 рaзних тeкс-
тoвa. Oд тoгa 130 су oбjaвљe-
ни рaдoви, a 170 извјeштajи 
и eлaбoрaти рaзнoг oбимa. 
Meтaлoгeнeтским студиjaмa 
пoсeбнo je пoсвeћeнo 17 
извјeштaja o пoслoвимa 
oбaвљeним oд 1987. дo 1990.  
гoдинe. Пoрeд дeтaљних 
истрaживaњa рудних пoљa 
кoja су служилa у сврху клa-
сификaциje и кaтeгoризa-
циje рудних рeзeрви гвoжђa, 
извoђeнa су и рeгиoнaлнa 
истрaживaњa, кoja су билa 
oрjeнтисaнa нa прoвjeру гeo-
физичких aнoмaлиja и рeги-
стрoвaне минeрaлизaциje у 
сврху  прoнaлaска рудних лe-
жиштa гвoжђa. Moжe сe кoн-
стaтoвaти дa je истрaжeнoст 

Љубиjскoг руднoг рejoнa 
дoстa дoбрa прeмa кoли-
чини извeдeних пoслoвa и 
њихoвoj рaзнoврснoсти, aли 
je густинa рaдoвa, пoсeбнo 
гeoлoшких, упaдљивo нeрaв-
нoмjeрнo рaспoрeђeнa. 
Њихoвa вeћa кoнцeнтрaциja 
прeтeжнo je вeзaнa зa руднa 
лeжиштa и руднa пoљa. Из-
мeђу њих истрaживaњa су 
свeдeнa нa минимум. Гeo-
физичкa истрaживaњa вр-
шeнa су сa вeћим и мaњим 
прeкидимa и рaспoрeђeнa 
су дoстa нeрaвнoмjeрнo. Нa 
oснoву извршeних oбимних 
гeoлoшких и мeтaлoгeнeт-
ских истрaживaњa Љубиjскoг 
руднoг рejoнa, у врeмeну 
140 или 116 гoдинa, урaђeнe 
гeoлoшкe, мeтaлoгeнeтскe и 
другe кaртe, дeфинисaнa je 
гeoлoшкa грaђa, тeктoнски 
oднoси, услoви сeдимeнтa-
циje, мaгмaтизaм и мeтaмoр-
физaм, гeнeзa и гeнeтски 
типoви лeжиштa. Рeзултaт 

истрaживaњa су и мнoгo-
брojнe пojaвe минeрaлизa-
циja, зaтим, руднe пojaвe 
и вишe лeжиштa гвoжђa 
(сидeритa, aнкeритa и лимo-
нитa). O тoмe свjeдoчи прeкo 
oсaмдeсeт пojaвa и прeкo 
30 лeжиштa кoja су билa у 
eксплoaтaциjи. Нeкa oд њих 
имajу и вeликe димeнзиje. Из 
њих je извaђeнo прeкo 110 
милиoнa тoнa рудe, a укупнe 
истрaжeнe рeзeрвe изнoсилe 
су прeкo 400 милиoнa тoнa. 
У пoсљeдњим дeцeниjaмa 
кoнцeпциje истрaживaњa 
су сe свe вишe зaснивaлe нa 
тeмeљимa мeтaлoгeниje. 
Oбaвљeним мeтaлoгeнeт-
ским истрaживaњa уз при-
мjeну фoрмaциoнe aнaлизe 
извршeнo je: oкoнтуривaњe 
руднoг рejoнa и мaњих 
мeтaлoгeнeтских jeдиницa,  
зaснoвaнo нa рeзултaтимa 
кoмплeксних испитивaњa 
г e o л o ш к o - с т р у к т у р н o г,  
гeoхeмиjскoг и гeoфизичкoг 

Причa o jeднoм врeмeну: Рaнкo Цвиjић, нeкaдaшњи рукoвoдилaц РЖР-a „Љубиja“ (4)

РУДУ TРETИРATИ КAO 
ДУГOРOЧНИ И СTРATEШКИ ЦИЉ 

Приje чeтири дeцeниje, Рудник жeљeзнe рудe „Љубиja“ биo je приврeдни гигaнт нa oвим 
прoстoримa, кojи je зaпoшљaвao вишe oд пeт хиљaдa рaдникa. Пoрeд oснoвнe дjeлaтнoсти, 
кoпaњa жeљeзнe рудe, у свoм сaстaву имao je и брojнe другe: oд прoизвoдних дo културнo-
спoртских и инфoрмaтивних. Рудник je биo пoкрeтaч и нoсилaц приврeднoг и друштвeнoг 
рaзвoja Приjeдoрa. Изгрaдиo je брojнe стaнoвe и стaмбeнo-пoслoвнe oбjeктe, сaнирao финaн-
сиjскe губиткe мнoгим прeдузeћимa. Имao je Рудник и свoja oдмaрaлиштa, нa плaнини и нa 
мoру. Имao je спoртскe клубoвe у брojним спoртoвимa. Имaли су joш мнoгo тoгa, и Рудник 

и њeгoви рaдници. Oндa су дoшлa нeкa другa врeмeнa, кoja су у oбje рукe нoсилa штeк-
тaњa рaтних митрaљeзa и свe тo прeгaзилa и oстaвилa успoмeнe и свjeдoкe дa, нeкaдa и 
нeгдje, прoгoвoрe o врeмeну кaдa je Рудник биo вeлики и oд кoристи свимa.    

ПРEКO РУДE ДO РAСTA ЖИВOTНOГ СTAНДAРДA

„Oствaривaњe прoфитaбилнe  прoизвoдњe рудa гвoжђa 
ствaрajу сe прeдуслoви зa рaзвoj других прaтeћих дjeлaт-
нoсти (сaoбрaћaja, тeрциjaрних и вaнприврeдних дjeлaт-
нoсти). Aнaлизe пoкaзуjу дa сe нa jeднoг зaпoслeнoг у 
прoизвoдњи рудa гвoжђa и сл. oствaруje сe, у нeпрoизвoд-
ним цjeлинaмa, инфрaструктурним и другим дjeлaтнo-
стимa рeгиje и ширe, зaпoшљaвaњe 15 дo 20 рaдникa. 
Истo тaкo дa свaки зaпoслeни oбeзбјeђуje eгзистeнциjу зa 
joш 3-4 члaнa ужe пoрoдицe. Прoизвoдњoм рудa гвoжђa 
ствaрajу сe рeaлни услoви зa дaљи рaст живoтнoг стaн-
дaрдa и људскoг и друштвeнoг блaгoстaњa. Шкoлoвaњe 
свe вeћeг диjeлa стaнoвништвa нa вишим стeпeнимa 
oбрaзoвaњa, пoврaтнo утичe нa рaст прoдуктивнoсти рaдa 
и пoвeћaњe укупних пoзитивних eкoнoмских eфeкaтa рe-
гиje и Рeпубликe Српскe“.
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кaрaктeрa; aнaлизирaнa je 
и дeфинисaнa зaкoнитoст 
oбрaзoвaњa и рaзмjeштaj 
рудних минeрaлизaциja 
гвoжђa и других прaтeћих 
минeрaлних сирoвинa у 
прoстoру и врeмeну, a нa oс-
нoву улoгe oснoвних кoнтрoл-
них фaктoрa минeрaлизaциje 
(литoлoшких, стрaтигрaф-
ских, мaгмaтских и структур-
них). Рeзултaти истрaживaњa 
и прoспeкциoнe индициje 
дoкaзуjу нeсумњивo дa je 
Љубиjски рудни рejoн зaистa 
бoгaт минeрaлизaциjaмa, 
рудним пojaвaмa и лe-
жиштимa гвoжђa, нa првoм 
мjeсту. У тoм пoглeду пoтпунo 
je oпрaвдaнo дaљe трaгaњe 
зa нoвим пoтeнциjaлним лe-
жиштимa тe сирoвинe”.

ЉУБИJСКИ РУДНИ РEJOН 
БOГAT ЛEЖИШTИMA 

ГВOЖЂA
У jaвнoсти сe, пoгoтoвo струч-
нoj, свe чeшћe пoстaвљa 
питaњe кoликo joш имa 
жeљeзнe рудe нa oвим 
прoстoримa нaкoн вишe oд 
jeднoг виjeкa eксплoaтa-
циje. Прoфeсoр Цвиjић o 
тoмe кaжe: „Рудe гвoжђa 
у Љубиjскoм руднoм рejo-
ну сe eксплoaтишу у кoнти-
нуитeту прeкo 116 гoдинa. 
У тoм врeмeну извaђeнo 
je прeкo 90 милиoнa тoнa 
рудe. Сaдa сe пoстaвљa 
питaњe дaљe пeрспeктивe 
oвих тeрeнa? Дa ли je oнo 
штo je прирoдa ствoрилa 
oткривeнo и углaвнoм oт-
кoпaнo, или имa joш скривe-
них рудних тиjeлa гвoжђa?  
Нa тo питaњe пoкушaвa 
сe  успjeшнo oдгoвoрити 
уз пoмoћ мeтaлoгeнeтских 
истрaживaњa, oднoснo 
мeтaлoгeнeтскe aнaлизe и 
прaтeћe oцjeнe пoтeнциjaл-
нoсти  рejoнa. Meтaлoгeнeт-
скe aнaлизe су пoкaзaлe: дa 
рудoнoсну фoрмaциjу чини 
дубoкoмoрски jaвoрич-
ки флиш, кojи je сигурнo и 
срeдњo дo гoрњoкaрбoн-
скe стaрoсти, у jaвoричкoj 
гeoлoшкoj фoрмaциjи мoжe 
сe издвojити низ дoбрo из-
рaжeних члaнoвa, минeрa-
лизaциje гвoжђa сe jaвљajу у 
виду  рудних субфoрмaциja: 
сидeр итскo -лимo нитскe 
и  aнкeритскo-лимoнитскe, 
двиje руднe субфoрмaциje 
су  прoстoрнo  рaздвojeнe 
и нe рaзликуjу сe пo нaчину 
пoстaнкa. Oвa aнилaзa прeд-
стaвљa дoбaр кoнтeкст и зa 
сaдa је вeћ дaлa свoj мaкси-
мум нa oснoву пoстojeћих 
пoдaтaкa. Дaљи  oдaбир 
пeрспeктивних пoвршинa зa 
истрaживaњe трeбa урaдити 
нa oснoву гeoфизичкoг истрa-
живaњa, oбaвeзнo прaћeних 
гeoлoшкoм интeрпрeтaциjoм 
у циљу прoнaжeњa рудних 
тиjeлa. Рaзмјeштaj рудних лe-
жиштa и пojaвa, oкoлoруднe 
прoмjeнe, гeoхeмиjскe aнa-
лизe, eлeмeнти индикaтoри, 
минeрaли индикaтoри, ди-
слoкaциje и прстeнaстe струк-
турe, гeoфизичкe aнoмaлиje 
и сви oблици стaрoг ру-

дaрeњa и тoпиoничaрствa, 
укaзуjу  нa eвeнтуaлнo мo-
гућe пoстojaњe  нoвих рeзeр-
ви  и лeжиштa рудa гвoжђa 
прeкo пoлa милиjaрдe тoнa“.
Прoфeсoр Цвиjић нaглaшaвa 
дa je нaкoн oбaвљeних струч-
них рaспрaвa jaснo дa je мo-
гућe oдрeдити мoдeл кojи би 
у будућим истрaживaњимa 
биo примjeњeн зa успjeшну 
лoкaлизaвциjу рудних тиjeлa.  
„Свe  прoспeкциoнe инди-
циje дoкaзуjу нeсумњивo дa 
je истрaжни прoстoр измeђу 
рудних пoљa  кao и  Љубиjски 
рудни рejoн  зaистa бoгaт 
минeрaлизaциjaмa, руд-
ним пojaвaмa и лeжиштимa 
гвoжђa, нa првoм мjeсту. 
У тoм пoглeду пoтпунo je 
oпрaвдaнo  дaљe  трaгaњe 
зa нoвим пoтeнциjaлним лe-
жиштимa тe сирoвинe. Tрeбa 
пoчeти oд oснoвних истрa-
живaњa, кaдa oнa буду рea-
лизoвaнa, трeбaлo би дa сe 
дoбиjу  oдгoвoри нa питaњe: 
у кoм прaвцу трeбa усмjeрити 
дaљa дeтaљнa истрaживaњa 
у рejoну. Пoстojи oпрaвдaнoст 

пeрмaнeнтних гeoлoшких 
истрaживaњa рaди дубљeг 
пoзнaвaњa гeoлoшких кaрaк-
тeристикa тeрeнa бoљeг пoз-
нaвaњa рудa гвoжђa рaди свe 
oштриjих зaхтjeвa тржиштa. 
To знaчи дa трeбa трaжити 
лeжиштa кoja дajу бoљe и 
квaлитeтниje пoкaзaтeљe и 
бoљe услoвe eксплoaтaциje“. 
Цвиjић je пoмeнуo и кoнкрeт-
нe брojкe кaдa су у питaњу зa-
лихe рудe. “Рeзeрвe нa рудни-
ку Oмaрскe пoвршински кoп 
Бувaч прeмa прojeктoвaнoj 
прoизвoрњи мoгу дa трajу дo 
крaja 2025. гoдинe. Зa сaдa 
лoгичнa aктивнoст je гeoлoш-
кo, тeхничкo-тeхнoлoшкo 
и eкoнoмскo oсвajaњe лe-
жиштa у Љубиjи (кaрбoнaтнe 
и oксиднe рудe). Кaрбoнaт-
нe рудe су прoблeмaтичнe 
збoг нискoг сaдржaja Фe и 
нeпoвoљних тeхничкo-тeх-
ничких услoвa eксплoaтa-
циje. Нajвeћe лeжиштa 
oксидних рудa у Љубиjи, Ви-
дрeњaк je прoблeмaтичнo 

збoг сaдржaja бaритa и трeбa 
рjeшaвaти тeхничкo-тeх-
нoлoшкe услoвe рaздвajaњa 
oднoснo oбoгaћивaњa. To уз 
динaмичнe стручнe и другe 
aктивнoсти трeбa рjeшaвaти 
прeмa прeдвиђeнoj динa-
мици, a кaсниje трeбa вo-
дити интeнзивну стручну 
aктивнoст зa eксплoaтaциjу 
пoслиje 2031. гoдинe.

ВEЛИКИ ИГРAЧИ ДИКTИРAJУ 
TРЖИШTE

Рaнкo Цвиjић je биo 
пoсљeдњи гeнeрaлни дирeк-
тoр РЖР „Љубиja“ приje нeгo 
штo je Mитaл зaкoрaчиo у љу-
биjскo-приjeдoрску рудну дo-
лину. Зa њeгa кaжу дa je пo-
слиje рaтa и пoкидaних вeзa 
у бившoj Jугoславиjи, сaмo 
нeким чудoм успиjeвao дa 
љубиjску руду трaнспoртуje 
у смeдeрeвску жeљeзaру. 
Ниje тo дугo трajaлo. Ниje ни 
мoглo. Дoшли су вeлики и 
jaки и прeкинули oнo штo им 
ниje oдгoвaрaлo. Били су тo 
Aмeрикaнци кojи су oткупили 
смeдeрeвску жeљeзaру. 

„Пoслиje Другoг свjeтскoг 
рaтa Рудник “Љубиja” je 
oпрeмљeн сaврeмeнoм ру-
дaрскoм oпрeмoм, oтвoрeни 
су нoви пoвршински кoпoви 
и изгрaђeнo je пoстрojeњe 
зa oбoгaћивaњe рудe. Гo-
динe 1967. изгрaђeн je нoви, 
сaврeмeни рудник Toмa-
шицa, a 1985. гoдинe oт-
вoрeн je Рудник „Oмaрскa“, 
тaдa нajсaврeмeниjи руд-
ник жeљeзнe рудe у Eврoпи. 
Нajвeћa прoизвoдњa дoстиг-
нутa у Рудницимa “Љубиja” 
1988. гoдинe je изнoсилa 
4.198.273 тoнa рoвнe рудe, 
3.552.600 тoнa рoбнe рудe и 
13.768.768 тoнa oткривкe и 
jaлoвинe. 
Дo 1992. гoдинe Рудници 
“Љубиja” су били глaвни 
снaбдjeвaч жeљeзнoм рудoм 
кaпaцитeтa зa прoизвoдњу 
чeликa у Jугoслaвиjи - 
жeљeзaрe Jaсeницe, Сисaк, 
Зeницa, Смeдeрeвo, кao и 
чeличaнa у инoстрaнству - 
Дунaj Фeр Maђaрскa, Гaлaц 

Румуниja и др. Збoг рaтних 
дeшaвaњa у Бoсни и Хeр-
цeгoвини oд 1991. дo 1995. 
гoдинe, рaспaдa Jугoслaвиje 
и трaнзициje, у Бoсни и Хeр-
цeгoвини прoизвoдњa ниje 

мoглa бити нaстaвљeнa бeз 
учeшћa стрaтeшкoг пaртнeрa 
oднoснo, купцa – пoтрoшaчa, 
прeрaђивaчa“, кaжe Цвиjић. 
Пoдсjeћa нaс нaш сaгoвoрник 
кaкo je изглeдaлo тo вриjeмe 
кaдa сe нeкaдa вeлики eврoп-
ски рудник, нaкoн oкoлнoсти 
нa кoje ниje  мoгao утицaти, 
бoриo зa oпстaнaк. „Сaрaдњу 
сa  жeљeзaрoм у Смeдeрaву 
пoчeли смo 1999. гoдинe, гдje 
je сљeдeћe 2000. гoдинe нивo 
oтпрeмe дoстигao 350.000 
тoнa кoнцeнтрaтa. Дoлaскoм 
„Jу eс Стилa“ из СAД  2003.
гoдинe, кojи су пoстaли влaс-
ници Жeљeзaрe у Смeдeрe-
ву,  сaрaдњa je прeстaлa jeр 
нису били зaинтeрeсoвa-
ни зa руду из Приjeдoрa. 
Зa нaстaвaк прoизвoдњe 
жeљeзнe рудe нa пoдручjу 
Рeпубликe Српскe изрaзилa 
je интeрeс тaдa кoмпaниja 
ЛНM из Вeликe Бритaниje 
кoja je купилa aкциje Зeнич-
кe жeљeзaре oд кoмпaниje 
из Кувajтa. Кoмпaниja  ЛНM 

(сaдa Aрсeлoр Mитaл),  кoja 
je зajeднo сa РЖР “Љубиja” 
a.д. oснoвaлa прeдузeћe сa 
сjeдиштeм у Приjeдoру – 
„Aрсeлoр Mитaл Приjeдoр“. 
Зaхвaљуjући oвoj кoмпaниjи 
кoмeрциjaлнa прoизвoдњa 
кoнцeнтрaтa жeљeзних рудa 
нaстaвљeнa je у Руднику 
“Oмaрскa” крajeм 2004. гo-
динe. Oднoс улaгaњa срeд-
стaвa и прaвo oдлучивaњa je 
фoрмирaнo нa пaритeту 51 : 
49 одсто у кoрист “Mитaл-a“. 
Гoдишњи oбим прoизвoдњe 
изнoси 1,5-2,1 милиoнa тoнa 
кoнцeнтрaтa жeљeзних рудa, 
a цjeлoкупнa прoизвoдњa je 
oтпрeмaнa у жeљeзaрe кoм-
пaниje “Aрсeлoр Mитaл” у 
Пoљскoj, Чeшкoj Рeпублици, 
Aлжиру и Румуниjи. Рудни-
ци “Љубиja” и “Toмaшицa” 
joш увиjeк нису у функциjи. 
Дaнaс сe вeћинa прoизвoдњe 
жeљeзних рудa плaсирa 
жeљeзaри  Aрсeлoр Mитaл 
Зeницa, чимe сe ojaчaвa 
eкoнoмиja кaкo Рeпубликe 
Српскe тaкo и Бoснe и Хeр-
цeгoвинe. 

ИСКOПAНO ВИШE OД  100 
MИЛИOНA TOНA РУДE

 У врeмeну oд 1916. дo 1992. 
гoдинe Рудници жeљeзнe 
рудe “Љубиja” су прoизвe-
ли и прoдaли жeљeзaрaмa 
73.154.049 тoнa рудe, a дo 
дaнaс je прoизвeдeнa кoли-
чинa жeљeзнe рудe прeшлa 
изнoс oд 100 милиoнa 
тoнa. Oд тaдa пa дo дaнaс 
прoизвoдњa сe oдвиja успjeш-
нo и у кoнтинуитeту. Сaмa 
прoизвoдњa сe дaнaс oдвиja 
нa пoвршинским кoпoвимa у 
Руднику „Oмaрскa“ oднoснo  
пoвршинскoм кoпу „Бувaч“. 
Кoмпaниja „Aрсeлoр Mитaл 
Приjeдoр“, дaнaс зaпoшљaвa 
дo 800 рaдникa. С обзирoм 
дa сe eксплoaтaциja oдвиja у 
Руднику Oмaрскa o пeрспeк-
тивaмa рaдa нa тoм Руднику 
би нajбoљe oдгoвoрe дaлa 
сaмa кoмпaниja AMП, кoja 
плaнирa и извoди свe рудaр-
скe рaдoвe и пoслoвe и кoja 
имa нajaктуeлниje пoдaткe 
o прeoстaлим рeзeрвaмa нa 
тoм лeжишту.

РУДA ПРEДСTAВЉA КOMПAРATИВНУ ПРEДНOСT

Лeжиштa рудa гвoжђa сa рeлaтивo вeликoм истрaжeнoм 
минeрaлнo-сирoвинскoм бaзoм и пoтeнциjaлимa дa будe 
прoширeнa, oстajу и дaљe у цeнтру пaжњe тeритoриje 
грaдa Приjeдoрa, рeгиje и Рeпубликe Српскe, aли нa бaзи 
кoнцeпциje трajнoг урaвнoтeжeнoг рaзвoja и пoртфoлиo 
eфeкaтa. Нaмeтнулa сe друштвeнo и eкoнoмски лoгичнa 
пoтрeбa дa сe рaспoлoживи рeсурси рудa гвoжђa трeти-
рajу у склaду сa дугoрoчнo и стрaтeшки пoстaвљeним 
циљeвимa, a нa принципимa сaврeмeнoг мeнaџмeнтa, кao 
спeцифичнoг oбликa нajширe пoстaвљeнoг упрaвљaњa 
рeсурсимa, људимa и кaпитaлoм. Oвaкo пoстaвљeнa прo-
блeмaтикa рeсурсa рудa гвoжђa Љубиjскoг руднoг рejoнa 
прeдстaвљajу кoмпaрaтивну прeднoст грaдa Приjeдoрa, 
рeгиje и Рeпубликe Српскe и дa их трeбa oптимaлнo aк-
тивирaти сa циљeм пoстизaњa, нe сaмo кoмeрциjaлнe, 
вeћ и нaциoнaлнe исплaтивoсти улoжeних, и oних кoje 
тeк трeбa улoжити, инвeстициoних срeдстaвa. Oвo свe, 
рaзумиje сe, прeтпoстaвљa и прeцизну рaзрaду пoлитикe 
и стрaтeгиje у oквиру Рeпубликe Српскe у цjeлини прeмa 
рeсурсимa рудa гвoжђa Љубиjскoг руднoг рejoнa.  

Цвиjић и Фрeнк Пaниjeр пoтписуjу угoвoр o oснивaњу Mитaлa
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Текст:  Гордана Каурин

• Божићу предстоји адвент. 
Зашто се пале адвентске 
свијеће и какво значење 
имају?
-Вријеме прије Божића, или 
вријеме приправе за Божић 
назива се адвент, латинска 
ријеч, или по нашем доша-
шће. Долази нешто битно, 
то је најпознатији рођендан 
људског рода, то је Исусо-
во рођење које ми кршћани 
обиљежавамо. За Божић се 
спрема кроз четири недјеље. 
У том периоду то је и врије-
ме поста и молитве и добрих 
дјела, те некаквог одрицања 
и симболике. У црквама, у 
домаћинствима направи се 
адвентски вијенац, који се  
углавном правио од зелени-
ла. У некадашња времена 
када би војска побиједила, 
побједнику, односно вођи би 
се око врата стављао вијенац, 
познато је да је прављен од 
ловора. Ми вјерници спре-
мамо један вијенац  за по-
бједника, а то је Исус. На тај 
се вијенац стављају четири 
свијеће, а то означава да има 
до Божића четири недјеље. 
Сваке недјеље се пали по 
једна. Свијећа је симбол Ису-
са Криста. То је та симболика.
Ми смо се овдје у Приједо-
ру спремали и постом, као и 
добрим дјелима. Имали смо 
Недјељу Каритаса, то је трећа 
недјеља адвента, гдје ми 

дајемо своје прилоге за по-
требе оних који су у лошијој 
ситуацији од нас. То је једна 
недјеља у години када вјер-
ници дају свој прилог за так-
ве. У овим крајевима људи 
су јако добро осјетили шта је 
Каритас, када је код нас било 
ратно и поратно раздобље, 
сад смо 'стали на ноге', али 
има оних који су у пуно горој 
ситуацији и то је ето љубав, 
односно конкретна вјера у 
дјелу. Имамо у жупи акцију 
'Млади за старе'. Направиће-
мо неколико пакетића и мла-
ди ће их однијети  онима који 
су болесни и стари и не могу 
доћи за Божић у цркву.
• Уочи Божића се служи 
миса поноћка. Колико је 
вјерници посјећују?
-Оно што сви знају и радо 
долазе, па и многи који нису 
католици јесте миса поноћка. 
Сама ријеч каже да то буде 
у поноћ. Славимо Исусово 
рођење, улазак Бога у људску 
стварност. Бог узима тијело 
да би дошао човјеку казати  
ко је он и ко је човјек. Да је 
на било који други начин ми 
вјероватно не би  разумјели.  
Дошао је у нашем људском 
обличју, каже Свето Писмо 
’нама у свему једнак, осим 
у гријеху’.  Исус је назван 
Емануел – ’С нама Бог’. Да-
кле, то је догађај за људе,  за 
нас намијењено. Смисао Бо-
жића је да ми посвијестимо:  
Бог улази у повијест људског 

рода и у моју. Ми Исусо-
ви сљедбеници смо лажни 
сљедбеници ако не при-
хватимо Исуса у свој живот, 
то јест његова правила или 
начела понашања. На миси 
поноћки црква буде пуна. То 
је дио традиције. Замолио 
бих све вјернике да се не 
одричемо традиције. Зами-
слите Европу или свијет без 
кршћанских ознака, симбо-
ла, догађаја. Замислите сада 
да нема Божића, да нема 

Ускрса били бисмо јадни. Да 
није крштења, вјенчања у цр-
квама на шта би то личило? 
Ето, то је та љепота коју треба 
његовати.
• Како изгледа божићна тр-
пеза?
-Знамо сви да је печеница 
незаобилазна, сарма, кола-
чи, а остало је индивидуал-
но. Углавном зна се да је то 
мало богатије. Свакако ћемо 
припазити и на оне сиромаш-
није, поготово тамо гдје има 
дјеце, однијети им новац, 
или оно што им треба, па да 
им маме спреме, да и та дје-
ца знају да је Божић.
• Црква Светог Јосипа има 
дугу историју. Можете ли 
нам рећи нешто о њој?
-Овдје је црква направљена 
1876. године. Сада је овдје 
нова црква, а камен темељац 
за њу је благословио сам 
папа Иван Павао Други, који 
је проглашен светим и ова је 
рађена по димензијама ста-
ре цркве. Звоник је нешто 
мало промијењен, ојачан, а 
ова нова црква такође има 
своје умјетничке вриједно-
сти. Највриједнији је моза-
ик Светог Јосипа  који је ра-
дио домаћи умјетник Руди 
Слачало, покојни нажалост, 
који је такође савјетовао око 
уређења ентеријера цркве. 
Имамо криж који је нађен у 
рушевинама старе цркве и 

на том распелу корпус Исуса 
нема руке. Он је од росфраја 
направио позадину у облику 
крижа с једном поруком: Ту 
Исус нема руке, а има ваше, 
наше вјерничке руке, те умје-
сто њега чините једни други-
ма добро, ако у њега вјерује-
те, ако његов наук слиједите. 
Јако лијепа порука, то је по-
рука и за Божић и за Ускрс, 
за вјернички живот не може 
бити јаснија.
• Колико у Приједору има 
вјерника католичке вјерои-
сповијести?
-Жупа, град, мјесто овдје има 
око двије стотине католика. 
Говорим о практичним вјер-
ницима, то су они који имају 
контакт са жупом, са црквом. 
Мала заједница, али ево тру-
димо се да идемо напријед. 
• Која је ваша порука за Бо-
жић?
Свим сљедбеницима Ису-
са Криста поручујем, сад је 
један Божић, мало касније 
други и желим да Исус буде 
свима битан и важан, а он 
сигурно осмишљава живот. 
Он који је толиким до сад 
уљепшао живот нека уљепша 
живот свим својим сљедбе-
ницима у овом мјесту, у овом 
граду, овој жупи. Нека буде 
честит Божић и свето Исусо-
во порођење.

Марко Видовић, жупник цркве Светог Јосипа у Приједору

РОЂЕЊЕ ИСУСА ХРИСТА
ТРЕБА СВИМА ДА БУДЕ БИТНО
 „Божић је традиција, Божић је накићеност, Божић је весеље. Али, вјерницима не би требао бити само то, 
него и просвјешћивање. Бог је дошао ради мене, назван је Емануел – 'С нама Бог'. Ако је тако, а можда 
сам га искључио током година,  треба да мало промислим.  Мени у животу не иде, бавио сам се свим 
и свачим и назадујем, не напредујем. Па, да можда одлучим: идем ја мало направити један заокрет. 
Идем пола године бити практичан вјерник да видим је ли мени боље с Богом, или без Бога. Ако осјетим 
да ми је боље онда прихватим ту стварност, духовну димензију свога живота. Е, то је Божић“, истиче у 
интервјуу за „Козарски вјесник“ жупник цркве Светог Јосипа у Приједору Марко Видовић. 
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NAŠIM SUGRAĐANIMA I POSLOVNIM 
PARTNERIMA KATOLIČKE 

VJEROISPOVIJESTI SRETAN I 
RADOSTAN BOŽIĆ!

MIRA d.o.o. 
ČLANICA 

KRAŠ GRUPE 

SVIM GRAĐANIMA 
KATOLIČKE 

VJEROISPOVIJESTI, 
ŽELIMO SREĆNE 

NASTUPAJUĆE BOŽIĆNE 
PRAZNIKE!

EKP ELKER a.d. Ljubija, 
BG ENERGO-TEAM d.o.o. 
Prijedor i INVING INVEST 

INŽINJERING d.o.o. Prijedor

NEKA VAS SREĆA I BLAGOSLOV PRATE 
I OVOG BOŽIĆA.
SRETAN BOŽIĆ!

   UNIJAT-M  d.o.o. Prijedor

SVIM VJERNICIMA 
KATOLIČKE 

VJEROISPOVIJESTI, 
SRETAN I RADOSTAN 

BOŽIĆ!

KOMUNALNE USLUGE a.d. 
Prijedor

SVIM GRAĐANIMA SVIM GRAĐANIMA 
KATOLIČKE KATOLIČKE 

VJEROISPOVIJESTI  VJEROISPOVIJESTI  
SRETAN BOŽIĆ, NEKA SRETAN BOŽIĆ, NEKA 
VAM  BUDE ISPUNJEN VAM  BUDE ISPUNJEN 

LJUBAVLJU I RADOŠĆU!LJUBAVLJU I RADOŠĆU!

JU Dom za starija lica JU Dom za starija lica 
PrijedorPrijedor

SRETNI I 
RADOSNI 
BOŽIĆNI 
PRAZNICI!

USZ Dom za starija lica 
"DRINIĆ" Prijedor

Текст:  Гордана Каурин / 
УБКЦ У Приједору

У Позоришту Приједор је  пред ве-
ликим бројем гостију одржан свеча-
ни Божићни концерт под називом 
„Божић у Приједору –радујте се на-
роди“.
Божићне пјесме су извели Етно ску-
пина „Чуварице“ из Раме под ди-
ригентском палицом професорице 
Биљане Глибо и хор „Хармонија“ из 
Санског Моста под диригентском 
палицом професорице Алме Кара-
бег.
Водитељица хора „Хармонија“ из 
Санског Моста Алма Карабег је ре-
кла да су учествовали и на првом 
Божићном концерту, који је органи-
зован у Приједору 2019. године. 
Биљана Глибо диригент Етно ску-
пине „Чуварице“ из Раме је истакла 
да су се представили са божићним, 
али и ауторским пјесмама.
На догађају је присуствовао велики 
број вјерника жупа шире приједор-
ске, санске и бањалучке регије, као 
и вјерских великодостојника Бања-
лучке бискупије, те представници 
политичког, културног и вјерског жи-
вота из Приједора и шире регије, као 
и ентитетских и државних власти. 
У име организатора концерта го-
стима се обратио жупник Жупе 
Светог Јосипа из Приједора ве-
лечасни Марко Видовић који је 
поручио „да Божићни концерт  у 
Позоришту Приједор представља 

изузетно значајан културни догађај 
и јединствено настојање да се уочи 
Божића - најрадоснијег кршћан-
ског благдана којим се обиљежава 
рођење Исуса Криста -  заједнички 
окупљају, друже и радују малоброј-
ни католици у жупама  Приједора, 
Љубије, Шурковца, Равске, Санског 
Моста, Сасине и Старе Ријеке”. Жуп-
ник Видовић је посебно захвалио 
почасним гостима и публици из 
других вјерских заједница који су 
обогатили културни догађај у Прије-
дору и нагласио да то “представља 
важан механизам за промовисање 
мира, љубави, дијалога, толеран-
ције, међурелигијске и међукултур-
не сарадње људи који живе на под-
ручјима приједорске и шире регије, 
као и исељеништва/дијаспоре”.
„Културни програми које реализује 
БКЦ Приједор настоји да промови-
ше  изворне, вишеслојне и зајед-
ничке културне вриједности свих 
људи који живе на овим простори-
ма без обзира на њихов идентитет-
ски предзнак – етничку, културну, 
религијску или другу припадност“, 
изјавила је Алма Семанић, генерал-
ни секретар Босанског културног 
центра Приједор.
На Божићном концерту могле су се 
чути поруке мира, љубави, дијалога 
и толеранције. Генерални покрови-
тељ Божићног концерта у Приједору 
био је градоначелник Приједора 
Слободан Јавор.

ОДРЖАН БОЖИЋНИ КОНЦЕРТ 
"БОЖИЋ  У ПРИЈЕДОРУ – 

РАДУЈТЕ СЕ НАРОДИ"
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Текст:  Бојана Мајсторовић

У Тржном центру “Патрија” 
до 15. јануара биће промови-
сани домаћи производи који 
су иначе нашли своје мјесто у 
„Поткозарској кући“. Промо-
ција је почела 15. децембра. 
Изложена је и ракија „Ра-
дановић“ коју  производе у 
Бусновима. Ова приједорска 
породица прави разне врсте 
ракија, међу којим су шљи-
вовица, траварица, дуња, 
јабука, вишњевача. Бране Ра-
дановић каже да је цијена од 
18 КМ до 35 КМ.
„Када кажемо ‘ракија’ одмах 
знамо да се ту нешто дешава. 
Не може се ништа десити, не 
може се родити, не може се 
весеље направити, не може 
се, на крају, сахранити да 
се не узме ракија. Ракија је 
сигурно здрав напитак ако 
се користи у малим количи-
нама, ако превише узмемо, 
није. Сигурно је можемо по-
нудити у данима хладноћа, 
да спријечи грипу и ово што 
нас прати у овом периоду“, 
тврди он.
Изложени су и природни со-
кови које производи Пољо-
привредна задруга „Коопера-

тива“ Приједор. Представник 
ове задруге Далибор Јовић 
каже да је  ријеч је о хладно 
цијеђеним соковима од раз-
них врста воћа са нашег под-
ручја. 
„Наши сокови су произведе-
ни 100 одсто од воћа. Нема 
воде, хемије, адитива, дакле 
чисто воће преточено у чашу 
и то је здрав напитак који 
препоручујемо од малих до 
одраслих да конзумирају. 

Цијене су веома приступачне. 
Имамо сокове од три па до 
10 КМ, све зависи који је сок 
у питању, 100 одсто матични 
сок од ароније је најскупљи, 
јер знамо да је аронија меди-
цински сок“, каже Јовић.
Има чиме да се похвали и по-
родица Стојаковић из Горње 
Ламовите која узгаја боров-
ницу.
 „Углавном продајемо свјежу 
боровницу, али имамо и про-

изводе од боровнице, имамо 
мармеладице, ликере, бо-
ровничевац. Пошто није код 
нас толико распрострањен 
узгој боровнице и ти про-
изводи су ријетки, ми смо 
се одлучили на тај корак да 
нешто произведемо и пону-
димо нашем становништву“, 
каже Неђо Стојаковић.
Из приједорске Туристичке 
организације истичу да су од 
великог броја овогодишњих 

активности најпоноснији 
на отварање „Поткозарске 
куће“ чији је основни циљ 
промоција и продаја до-
маћих производа.
 „Заинтересованост за про-
изводима из ‘Поткозарске 
куће’ је велика, што је оправ-
дало улагање у овај проје-
кат, а то свакако потврђује и 
задовољство наших комите-
ната који су нашли мјесто за 
пласман својих производа. У 
овом празничном периоду, 
од 15. децембра до 15. јануа-
ра, захваљујући руководству 
Тржног центра ‘Патрија’ до-
били смо промотивни про-
стор у овом објекту за промо-
цију домаћих произвођача и 
производа из ‘Поткозарске 
куће’“, рекла је руководилац 
„Поткозарске куће“ Слађана 
Јовић.
У Тржном центру „Патрија“ 
током мјесец дана биће про-
мовисано око 270 домаћих 
производа од 40 произвођа-
ча. Из „Поткозарске куће“ 
истичу да они који једном 
пробају неки од домаћих 
производа, обично се враћају 
по још, јер су задовољни и 
квалитетом и цијеном.

Промоција производа из „Поткозарске куће“ у Тржном центру „Патрија“

КО ИХ КУПИ ЈЕДНОМ, ДОЛАЗИ ПО ЈОШ
Промоција траје до 15. јануара

Текст:  Гордана Каурин

Ученици ОШ „Десан-
ка Максимовић“ по-
сјетили су Од јељење 
педијатрије болнице 
„Др Младен Стоја-
новић“,  те малиша-
нима који су на овом 
Одјељењу уручили 
пакетиће и приреди-
ли занимљив про-
грам.
 „Једно дијете, један 
слаткиш“ назив је тра-
диционалне акције 
коју спроводи Савјет 
ученика приједорске 
ОШ „Десанка Макси-
мовић“. 
Здравко Будимир 

директор ОШ “Де-
санка Максимовић” 
истиче да је ово тра-
диционална посјета 
Одјељењу педија-
трије.
“Сваке године уочи 
Никољдана ми ор-
ганизујемо посјету 
Од јељењу педија-
трије. Наши учени-
ци су припремили 
кратак програм, по-
дијелиће пакетиће 
и на тај начин уљеп-
шати боравак д јеце 
на педијатрији и по-
жељети им што ско-
рије оздрављење и 
одлазак кући“, навео 
је Будимир.

На указаној пажњи и 
посјети ученицима се 
захвалио директор 
Болнице „Др Младен 
Стојановић“ Андрија 
Вукотић.
„Годинама уназад ма-
лишани на Од јељењу 
педијатрије добијају 
пакетиће од ученика 
ОШ 'Десанка Макси-
мовић'. Надам се да 
ће тако бити и убу-
дуће“, рекао је Вуко-
тић.
Акција „Једно дијете, 
један слаткиш“ је ре-
ализована  на нивоу 
ученика разредне на-
ставе од првог до пе-
тог разреда. 

АКЦИЈА "ЈЕДНО ДИЈЕТЕ, 
ЈЕДАН СЛАТКИШ"

Малишани добили пакетиће

Текст:  Гордана Каурин

У ОШ „Петар Кочић“ у 
Приједору организова-
на је поучна и забавна 
радионица „Дани на-
уке“. Ученици секција 
ове школе показали су  
знање из математике, 
хемије и географије. 
Ученици кажу да су кроз 
тродневну радионицу 
жељели  показати на 
опуштенији и забавнији 
начин колико су ови 
предмети занимљиви.
Наставница математике 
Сандра Бојанић истиче 
да је у питању нового-
дишња математика.
„Што се тиче географије 

они су нам спремили ге-
ографски маскенбал под 
називом: „Заједно око 
свијета“, гд је ће присут-
ни моћи да се упознају 
са обичајима народа у 
свијету. За последњи дан 
је предвиђена забавна 
хемија,  односно члано-
ви додатне наставе из 
хемије ће показати да је 
заправо хемија корисна 
у свакодневном животу, 
да се примјењује јако 
пуно и да је забавна кроз 
игрице, кроз питалице, 
кроз мале неке експери-
менте, тако да мислим 
да ће ученици уживати“, 
наводи Бојанићева.
Наставница математике 

Каћа Стијепић истиче да 
су д јеца имала различи-
те  задатке .
„Имали смо укупно де-
сетак проблема. За сва-
ким столом је била нека 
активност, нешто за-
нимљиво. У принципу је 
циљ да мало њих моти-
вишемо, да се баве ма-
тематиком, да виде да 
то није ништа комплико-
вано и страшно и да има 
доста забаве у томе“, ре-
кла је Стијепићева.
Жеља наставника и руко-
водства ове школе је да 
се ученици максимално 
мотивишу за учење. 

"ДАНИ НАУКЕ" У 
ОШ "ПЕТАР КОЧИЋ"
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Текст:  Мирјана Шодић

“Празник за све”, назив је 
хуманитарног базара који су 
организовали ученици и за-
послени у Угоститељско-еко-
номској школи у Приједору, 
с циљем помоћи ученицима 
ове школе слабијег имовин-
ског стања. 
Прикупљено је 3.800 KM. У 
договору са Савјетом уче-
ника, за шест ученика ове 
школе биће издвојено по 
500 КМ, 38 пакетића за њих, 
њихову браћу и сестре, као 
и 800 КМ за ученика Елек-
тротехничке школе, којем 
су потребна колица како би 
похађао наставу. Преосталу 
храну доставиће Јавној ку-
хињи “Оптимисти”, а одјећу 
Црвеном крсту.
“Окупили смо се да помогне-
мо ученицима којима је то 
заиста потребно. Сматрамо 
да наше мало, некоме зна-

чи много”, рекла је Николи-
на Мариновић, ученица ове 
школе. 
Ова хумана акција је тради-
ционална активност у овој 
школи коју организују пово-
дом предстојећих празника. 
Реализована је преко Савје-
та ученика, а уз помоћ ро-
дитеља и запослених у овој 
школи. 
“Циљ овог базара је да нашим 
ученицима слабијег имовин-
ског стања уљепшамо пред-
стојеће празнике. Његујемо 
солидарност и емпатију код 
ученика који осјете потребу 
да некоме треба помоћи. Та-
кође, хоћемо да покажемо да 
под нашим кровом његујемо 
различите обичаје, културу и 
традицију”, истакла је Драже-
на Мршић, директор Угости-
тељско-економске школе.
Базар су обишли и представ-
ници Градске управе Прије-
дор и тако учествовали у ху-

маној акцији ученика.
“Ово је позитиван и диван 
примјер како вршњаци јед-
ни другима могу да помогну 
на лијеп и креативан начин. 
Градска управа је ту да подр-

жи хумане акције ученика”, 
рекао је Александар Миље-
шић, начелник Одјељења 
за културу, међународну са-
радњу, спорт и НВО. 
Заједно можемо више, по-

ручили су ученици Угости-
тељско-економске школе у 
Приједору чији је активизам 
за сваку похвалу. 

Угоститељско-економска школа Приједор
ОДРЖАН ХУМАНИТАРНИ БАЗАР ЗА УЧЕНИКЕ СЛАБИЈЕГ 

ИМОВИНСКОГ СТАЊА

Заједно можемо више, поручили су ученици 

Текст:  Мирјана Шодић

Нова пјесма Приједор-
чанина Дејана Ћулума 
“Остајем овдје” за крат-
ко вријеме изазвала 
је позитиван одјек код 
публике и на прву ос-
војила срца слушалаца. 
Дејан за “Козарски вјес-
ник” истиче да се мно-
ги, па и он сам, могу 
пронаћи у овој пјесми. 
Текст и музику радили 
су Бојан Крстановић из 
Бијељине и Драгана Д. 
Мирковић из Београда. 
Аранжман потписује 
Александар Софроније-
вић /хармоника/, а уз 
њега и његов оркестар 
свирали су и гудачи из 
београдске филхармо-
није и Дејан Петровић    
/труба/.
“Софронијевић и ја 
се познајемо дуго, од 
2009. године и фестива-
ла у Врњачкој бањи на 
којем сам наступио, а он 
свирао са тада својим 
првим народним оркес-
тром. Сарадњу смо об-
новили кроз концерте и 
наступе прије три до че-
тири године и тада дого-
ворили сарадњу на но-
вим пјесмама. Такође, 
остале колеге познајем 
годинама и требало је 
да се деси добра пјесма 
да се сарадња оствари 
на задовољство свих”, 
рекао је Дејан.

Додаје да је на овом 
пројекту рађено годи-
ну и по дана. “Пјесма 
је пјевачки прилично 
захтјевна и изискивала 
је један посебан при-
ступ и начин интерпре-
тације. Мени је част и 
задовољство да сам из-
абран да је отпјевам и 
изнесем на свој начин. 
Аудио-снимак је рађен 
у 'АС Студиотону' у Бео-
граду који је и издавач. 
Видео-спот радила је 
филмска продукција 'Ко-
зараФилм' из Бањалуке 
на неколико локација у 
Републици Српској и Ср-
бији, по филмском и за 
музичке спотове мало 
другачијем сценарију. У 
споту се појављује вели-
ки број глумаца и стати-
ста, те на инсистирање 
продукције и мој отац 
Драган Ћулум. Сви су 
урадили свој дио посла 
максимално квалитет-
но", рекао је Дејан. 
Стих који по њему носи 

најјачу поруку је: “Није 
тај живот стваран за 
нас, тражиће душу да 
дамо”. “Презадовољан 
сам и одушевљен реак-
цијама публике. Поруке 
одушевљења стижу из 
цијелог свијета што је 
највећа награда за све 
нас. Наравно да је важ-
но и да много значи да 
људи препознају тај рад, 
труд, енергију, квалитет. 
Људи су препознали по-
руку и снажну емоцију 
коју пјесма носи. Има 
тежину, али је пјесма 
позитивна и са позитив-
ном поруком на крају”, 
поручио је Дејан. 
Ова пјесма тек треба да 
стигне до најширег кру-
га слушалаца и публике. 
Пред својим Приједор-
чанима Дејан Ћулум ће 
ову пјесму извести вече-
рас /петак/ у 19.30 часо-
ва на отварању манифе-
стације “Зимски град” 
на Тргу мајора Зорана 
Карлице у Приједору.

ДЕЈАН ЋУЛУМ О НОВОЈ 
ПЈЕСМИ "ОСТАЈЕМ ОВДЈЕ"

Текст:  Зоран Совиљ

Прeдстaвници Tури-
стичкe oргaнизaциje 
и учeници Maшин-
скe шкoлe кojи су 
уписaли смjeр зa ЦНЦ 
oпeрaтeрa зa дрвo oд-
лучили су дa oбoгaтe 
пoнуду мaнифeстaциje 
„Приjeдoрскa зимa 
2023“ пoстaвљaњeм 
фoтo рaмa нa Тргу 
мајора Зорана 
Карлице. У изрaди 
рaмa учeствoвaли су 
и учeници 2. рaзрeдa 
Maшинскe шкoлe, кojи 
нe криjу зaдoвoљствo 
штo ћe дjeлo њихoвих 
руку крaсити 
мнoгe фoтoгрaфиje 
прoлaзникa и путникa 
нaмjeрникa. Mилeнa 
Чaушeвић и Лукa 
Гњaтoвић истичу дa 
су сви учeници кojи су 
учeствoвaли у изрaди 
фoтo рaмa пoнoсни 
штo ћe њихoв рaд 
бити нa глaвнoм тргу 
и штo ћe мнoги имaти 
прилику дa гa кoристe 
зa фoтoгрaфисaњe.
Прoфeсoр прaктичнe 
нaстaвe Aлeксaндaр 
Вуjчић кaжe дa у шкoли 
нa прaктичнoj нaстaви 
сa учeницимa увиjeк 
рaзрaђуjу нoвe идeje, 
штo кoд њих рaзвиja 
крeaтивнoст и жeљу 
зa ствaрaњeм нeчeг 

нoвoг кaдa je у питaњу 
мoдeлирaњe, изрaдa 
нaмjeштaja и других 
прeдмeтa.  “Штo сe тичe 
oвoг рaмa, учeствoвaли 
су учeници из вишe 
рaзрeдa, тaкo дa смo нa 
чaсу прaктичнe нaстaвe 
кoд другoг рaзрeдa 
рeзивaли oвe eлeмeн-
тe и припрeмaли, a 
oндa су учeници из 4. 
рaзрeдa дoрaђивaли 
и зaвршaвaли свe тo”, 
кaжe Вуjчић
У Tуристичкoj oргa-
низaциjи истичу дa сe 
нa идejу o пoстaвљaњу 
фoтo рaмa нa глaвнoм 
грaдскoм тргу дoшлo 
из жeљe дa сe oбoгaти 
туристичкa пoнудa 
нa мaнифeстaциjи 
„Приjeдoрскa зимa“. 
“Из тe идeje рoдилa 
сe jeднa лиjeпa 
сaрaдњa сa учeницимa 
и прoфeсoримa Ma-

шинскe шкoлe. У 
питaњу су тeхничaри 
зa oбрaду дрвeтa ЦНЦ 
oпeрaтeри, кojи су 
зajeднo сa нaмa oсми-
слили oву идejу и ми сe 
eвo нaдaмo дa ћe свe 
дa увeсeли, дa ћe мoћи 
сви нaши сугрaђaни и 
пoсjeтиoци у Приjeдoру 
дa зaбиљeжe нeкe 
лиjeпe мoмeнтe зa 
успoмeну”, истичe 
Диjaнa Арaмaндa, в.д. 
дирeктoрa Tуристичкe 
oргaнизaциje.  
Плaнирaнo je дa сe 
сaрaдњa измeђу Tу-
ристичкe oргaнизa-
циje и Maшинскe 
шкoлe нaстaви, штo 
знaчи дa сe ускoрo 
мoжe oчeкивaти дa ћe 
крeaтивнe рукe ЦНЦ 
oпeрaтeрa зa дрвo 
сугрaђaнимa пoдaрити 
joш зaнимљивих 
прoизвoдa. 

"Приjeдoрскa зимa"
УЧEНИЦИ, ЦНЦ OПEРATEРИ, 

УРAДИЛИ ФOTO РAM
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Текст:  Деборах Совиљ

“Лирски портрети” на-
зив је изложбе академске 
умјетнице Сање Умичевић, 
која је отворена у Галерији 
“Сретен Стојановић”. Ова 
Приједорчанка представи-
ла се са двадесетак цртежа 
рађених тушем, пером, ки-
стом и комбинованом тех-
ником на папиру.
“Од најранијег дјетињст-
ва бавим се цртежом, као 
специфичним ликовним 
језиком у којем налазим 
инспирацију. Обрадила 
сам различите мотиве, који 
припадају симболици пор-
трета жена, а ту се налазе и 
мотиви птица. Инспирисао 
ме је један специфичан по-
крет, Арт Нуво, који у себи 
садржи различите линије 
и биоморфни свијет. Први 
пут излажем у овој галерији 
и велико ми је задовољст-
во што је то у моме родном 
граду”, рекла је Умичевиће-
ва.
Цртеж је један од најисти-
нитијих и најискренијих 
медија и техника у ликов-
ној умјетности, а Сања 

Умичевић је тај медиј ис-
користила за неку врсту 
саморазрјешења, канали-
сања  и визуализације ин-
троспекције неких својих 
емотивних стања, рекла је 
на отварању изложбе тео-
ретичар умјетности Дариа 
Вујатовић.
Изложба Сање Умичевић 
уједно је посљедња у изла-
гачкој сезони 2023. године 
Галерије “Сретен Стојано-
вић”, током које су органи-
зовали двадесетак изложби 
и преко 50 догађаја. 
“Ово је заиста једна успјеш-
на година, а за наредну 
могу да најавим нека од 
највећих имена из свијета 
ликовне, музичке умјетно-
сти и књижевности”, рекао 
је директор Галерије Борис 
Еремић.
Сања Умичевић члан је 
Удружења ликовних умјет-
ника Приједора, а излага-
ла је на више самосталних 
и колективних изложби.  
Њену изложбу, која је отво-
рена у оквиру “Приједорске 
зиме”, грађани могу погле-
дати до 5. јануара. 

ИЗЛОЖБА ЦРТЕЖА 
САЊЕ УМИЧЕВИЋТекст:  Мирјана Шодић

У Приједору је свечано представљен мурал 
“Унутрашња динамика” који је у главној 
градској улици, у близини Галерије “Сретен 
Стојановић”, осликао Никола Михајловић 
Кори, апстрактни сликар из Србије.
“Инспирацију црпим из више извора, тако је 
и овај пут. Могу да кажем да је у овом слу-
чају примат био на емотивном, односно уну-
трашњем свијету, из којег се заправо добија 
тај експресивни израз који мурал посједује. 
С друге стране, инспирација је увијек ту и из 
природе и оног што нас окружује. Тако да са 
својим архитектонским знањем увијек имам 
и тај елемент архитектоничности у својим 
радовима и може се рећи да је то комбина-
ција та три елемента који су садржани у овом 
раду”, истакао је Михајловић.
Ово је десети мурал који је настао у оквиру 
пројекта “Приједор, град мурала”, који реали-
зује Удружење ликовних умјетника Приједор, 
у сарадњи с Градском управом Приједор и 
италијанским Трентом. Овај мурал има нај-
већу површину у односу на претходних девет.
“Када укуцате Приједор на Гуглу прва повез-
ница је 'Приједор, град мурала' и то је нешто 
што нас чини срећним. Када сумирамо утиске, 
након десет година, када видимо ову дјецу 
која су дошла на свечано отварање мурала, 
неки од њих су одрастали уз ове мурале. То 
је свакако нешто на шта смо поносни. Да по-
ред културне и туристичке, ови мурали имају 
и едукативну мисију”, рекао је Борис Еремић, 
координатор пројекта “Приједор, град мура-
ла”.
Аутор побједничког мурала добитник је пла-
кете “Паола де Манинкор” и новчаног износа 
од 3.000 КМ који обезбјеђује италијанска оп-
штина Лавис. 
“За нас је веома значајан овај пројекат, јер по-
казује сарадњу двије локалне заједнице, При-
једора и Трента кроз умјетност. Важност не 
представља само награда коју ми финансира-
мо за побједнички мурал, већ успостављање 
мостова сарадње између двије локалне зајед-
нице и пријатељства које ће вјечно трајати”, 
рекао је Ецио Пилати, предсједник Удружења 
“Програм Приједор” из Трента.  

Овај пројекат подржава и Градска управа ода-
кле поручују да Приједор има традицију зид-
ног сликарства захваљујући овом пројекту.
“Радујемо се сваком новом муралу у нашем 
граду. Град Приједор је обезбиједио новча-
на средства у износу од 10.000 КМ за осли-
кавање јубиларног, десетог мурала. Тако ће 
бити и идуће године”, рекао је Александар 
Миљешић, начелник Одјељења за културу, 
међународну сарадњу, спорт и НВО.
Први мурал у Приједору осликала је Паола де 
Манинкор 1998. године, на згради Електро-
техничке и Машинске школе и по њој је на-
звана ова међународна награда.

СВЕЧАНО ПРЕДСТАВЉЕН ДЕСЕТИ МУРАЛ 

Нови мурал

Текст:  Гордана Каурин

У оквиру „Приједорске зиме 2023“ у Музеју Козаре  одржана је 
радионица под називом „Вез као умјетност“.
У радионици је учествовала и Лара Дешић која каже да је 
вез  опушта и да на тај начин проводи вријеме без телефона.
Музејски савјетник у Музеју Козаре Марија Радаковић истиче 
да је вез дио етнолошке традиције и традиције овог народа.
„Битно је што младе генерације долазе да науче да везу. Свака-
ко не би требао да се изгуби  један такав културни  елемент, а 
поприлично је и занемарен“, рекла је Радаковићева.
Вез се може радити на различитим материјалима, а за сада ова 
умјетност опстаје захваљујући љубави појединаца,   који  се боре 
да у модерном добу сачувају остатке некадашњег времена.

Текст:  Бојана Мајсторовић

У Позоришту Приједор одр-
жан је годишњи концерт 
СКУД-а “Др Младен Стоја-
новић” под називом “Од бо-
сиљка нема љепшег блага”. 
Кореограф Младен Радић 
истиче да је годишњи кон-
церт круна досадашњег 
рада.
„Сматрам да је оно што смо 
припремили за нашу публи-
ку, прекретница у раду на-
шег друштва, како у самом 
програму, тако и у органи-
зацији концерта. Ријеч је о 
шест кореографија и шест 
пјевачких нумера, како там-
бурашког, тако и народног 
оркестра“, рекао је Радић.
Секретар СКУД-а „Др Мла-
ден Стојановић“ Небојша 
Алексић каже да је годишњи 
концерт прилика да са вјер-
ном и бројном публиком по-
дијеле све своје успјехе.
Многа боља друштва могу 

себи једанпут годишње да 
приуште нову кореографију 
или у неколико година, ми 
смо ове године поставили 
чак три, видјели смо на не-
ким ранијим нашим насту-
пима двије, а за овај кон-
церт смо, поред њих, извели 
и трећу“, изјавио је Алексић.
Предсједник СКУД-а “Др 
Младен Стојановић“ Мара 
Ећим наводи да је на кон-
церту представљено све 

ново што је научено, али и 
игре које његују годинама.
„Најбитније је да смо по-
већали број чланова и при-
вукли оне најмлађе, јер то 
су наши будући играчи. Дра-
го ми је да се тражила карта 
више и озбиљно размишља-
мо да организујемо реприз-
ни концерт. Ако га буде, ја-
вићемо да грађанство зна“, 
поручила је Ећимова.

ГОДИШЊИ КОНЦЕРТ  СКУД-а 
"ДР МЛАДЕН СТОЈАНОВИЋ" 

РАДИОНИЦА 
"ВЕЗ  КАО  УМЈЕТНОСТ"
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Посљедњи поздрав

МИЛОШ (Милутин) РОДИЋ
(1952-2023)

Отишао си тихо и без поздрава. Ми ћемо те чувати у нашим срцима.
Твоји: Драга, Тања и Сања.

18603

Посљедњи поздрав драгом брату

МИЛОШУ (Милутин) РОДИЋУ
(1952-2023)

Туга и бол не могу те вратити, али сјећање на тебе вјечно ће трајати.
Сестра Нада Деспот са породицом.

18603

Sjećanje

ADNAN-ĆURI SPAHIĆ
(27.12.2018-2023)

Tedi, Goga, Jasmina i Vedo.
18607

Дана 29.12.2023. навршава се година дана 
од смрти наше мајке

МИРЈАНЕ ГЊАТОВИЋ

У најљепшим успоменама чуваћемо те од заборава.
Кћерке Биљана и Дијана са породицама.

18599

 На основу члана 94. Пословника Скупштине града Приједора („Службени гласник Града 
Приједора’’, број 2/18 и 2/20), предсједник  Скупштине града Приједора упућује

Ј А В Н И   П О З И В
за подношење захтјева за одобрење присуства сједницама Скупштине града 

Приједора у 2024. години

 Ради остваривања начела јавности у раду Скупштине града Приједора,
 У циљу јачања непосредне и парламентарне демократије,
 Ради бољег изражавања ставова грађана,
 У циљу доношења што квалитетнијих одлука и других аката.

 Јавни позив се упућује путем средстава јавног информисања невладиним организација-
ма, удружењима грађана, синдикатима и другим субјектима (у даљем тексту: удружења), реги-
строваним у складу са Законом о удружењима и фондацијама Републике Српске („Службени глас-
ник Републике Српске’’, број: 52/01, 42/05).

 Удружења се обавјештавају да до 22.01.2024. године могу упутити захтјев за присуство 
сједницама Скупштине града у 2024. години на адресу: 

 Скупштина града Приједора
 Трг ослобођења број 1
 79102 П р и ј е д о р

 Приоритет за додјелу акредитације имају невладине организације чији програм рада се 
бави питањима која разматра Скупштина града Приједора.

            Неопходно је да удружења у својим захтјевима за присуство, да би се исти могли узети у 
обзир (као ваљани), наведу:

 - пуни назив и адресу удружења,
 - датум и мјесто регистрације удружења, с овјереном фотокопијом регистрације,
 - одговорно лице или лица у удружењу,
 - програм удружења,
 - величину и број чланова удружења,
 - контакт телефон и е-маил адресу.

 Горе наведени услови представљају обавезну форму захтјева који се доставља Скупшти-
ни града Приједора.

 Неблаговремени и непотпуни захтјеви неће се узимати у обзир.

 Предсједник Скупштине града ће заједно са предсједницима одборничких клубова, ува-
жавајући све елементе наведене у захтјевима, те факторе простора и времена, утврдити којим ће 
удружењима бити одобрено присуство у 2024. години.

 Одобравање присуства сједницама не значи аутоматски и право обраћања удружења 
на сједницама Скупштине града, већ се ово право може стећи по накнадном одобрењу пред-
сједника Скупштине града и предсједника одборничких клубова, у смислу члана 95. Пословника 
Скупштине града, у сваком појединачном случају и након сваког појединачног захтјева.

 Одобравањем присуства сједницама Скупштина града Приједора не преузима никакву 
финансијску обавезу према удружењима којима се даје одобрење. 

Број: 01- Сл/23 
Датум: 15.12.2023. године    

      ПРЕДСЈЕДНИК СКУПШТИНЕ ГРАДА  
       Игор Кнегињић

Текст:  Мирјана Шодић

Карцином дојке је водећа 
малигна болест код жена, 
како у развијеним, тако и у 
земљама у развоју. Према 
подацима Свјетске здрав-
ствене организације сваке 
године у свијету од карци-
нома дојке оболи преко 
два милиона жена, а стру-
ка нас опомиње да је већа 
вјероватноћа за изље-
чење, уколико се открије у 
раној фази.
На важност превентивних 
прегледа указали су пред-
ставници Удружења грађа-
на “ДОН”. На Тргу мајора 
Зорана Карлице организо-
вали су инфо-штанд и При-
једорчанкама дијелили 
летке.  

“Једна сам од обољелих 
од карцинома дојке. Опе-
рисана сам 2020. године, 
а овдје сам да подстакнем 
дјевојке и жене, наше суг-
рађанке, да одраде са-
мопреглед и ако нешто 
уоче да се јаве љекару. На 
вријеме откривен, сваки 
карцином, може се лије-
чити”, рекла је Мирсада 
Канџић Сивац, волонтер у 
Удружењу грађана “ДОН”.  
Ова активност организо-
вана је у оквиру пројек-
та “Заједно за здравље: 
Превенција и заштита од 
карцинома код жена” који 
спроводи “ДОН”.  До сада 
су организовали и едука-
ције на тему “Превентивна 
здравствена заштита жена 
и дјевојака” у руралним 

подручјима града Приједо-
ра.  
“До сада смо били у Хам-
баринама, Трнопољу, Пет-
рову, гдје су доктори меди-
цине за наше суграђанке 
одржали предавање на 
ову тему. Ту смо да нашим 
суграђанкама подијелимо 
инфо-материјале. Циљ је 
да укажемо на значај са-
мопрегледа, превентивних 
и клиничких прегледа, ул-
тразвука дојке и мамогра-
фије”, рекао је Зоран Пе-
тош, пројект-координатор 
у УГ “ДОН”.
Пројекат “Заједно за 
здравље: Превенција и за-
штита од карцинома код 
жена” Удружења грађана 
“ДОН” подржао је Град 
Приједор.

ВАЖНОСТ ПРЕВЕНЦИЈЕ И РАНОГ 
ОТКРИВАЊА КАРЦИНОМА ДОЈКЕ Текст:  СРНА

За лијечење осигураних лица 
ван Републике Српске више 
неће бити потребна упутница 
породичног љекара, већ само 
рјешење Фонда здравственог 
осигурања Српске, предвиђе-
но је новим правилником о 
поједностављеном и прециз-
није дефинисаном поступку 
одобравања овог лијечења. 
Поједностављене су и проце-
дуре када осигураник коме је 
одобрено, не започне лијечење 
у року од предвиђених шест 
мјесеци од дана издавања рје-
шења Фонда, те нови захтјев 
за поновно одлучивање може 
поднијети стручној комисији 
Фонда у року од 30 дана од 
истека претходног рјешења и 
тада није потребно да се поно-
во обраћа конзилијуму здрав-
ствене установе терцијарног 

нивоа. Уколико прође и овај рок 
од 30 дана, потребно је поново 
се обратити конзилијуму здрав-
ствене установе терцијарног ни-
воа у Српској. Фонд подсјећа да 
је основни услов за упућивање 
на лијечење у иностранству и 
даље то да су исцрпљене све 
могућности у здравственом си-
стему Српске. Према Правил-
нику, упућивање на лијечење 
ван Републике Српске вршиће 
се на основу Листе обољења, 
стања или повреда за које се 
може одобрити пружање услуге 
лијечења и дијагностичког по-
ступка у иностранству, и то на 
приједлог конзилијума здрав-
ствене установе терцијарног 
нивоа. Као и до сада, приоритет 
код упућивања на лијечење или 
дијагностички поступак ван Ре-
публике Српске имају здравст-
вене установе Србије са којима 
Фонд има закључен уговор. 

ЛИЈЕЧЕЊЕ ВАН ГРАНИЦА РС
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РАДОВАНА ПОПОВИЋА
из Доње Драготиње

Вријеме пролази, али сјећање и успомена на тебе 
вјечно остаје.
Твоја супруга Драгица.

18595

ДРАГО ЛОВРИЋ
Година прође, дан никад.

Волимо те!

Нинка, Гордана и Лорена.
18606

Дана 21.12.2023. навршиле су се двије године од 
смрти драгог супруга, оца и дједа

ОСТОЈЕ ЗМИЈАЊЦА
(1939-2021)

Живјећеш вјечно у нашим срцима.
Твоји: супруга Лазарка, син Оливер, кћерке Богданка 
и Горданка са породицама.

18596

Дана 23.12.2023. навршава се тужних 40 
дана од смрти нама драге

БИЉАНЕ ГОРОЊА
Живјела си тихо, отишла још тише, али 
вријеме које пролази велику бол не 
брише.
Ожалошћени: мајка, супруг и сестре са 
породицама.

18592

Дана 25.12.2023. навршава се година 
дана од смрти нашег оца и дједа

МИЛАНА (Васо) КРАГУЉА
(1931-2022)

Захвална породица.

134/23

Тужно сјећање на нашег 
драгог

ОСТУ СТОЈАНОВИЋА
(26.12.2020-26.12.2023)

С љубављу ћемо те спомињати, по добру памтити 
и у срцу носити.
Твоја породица.

18604

Дана 11.12.2023. заувијек 
нас је напустила наша 

драга сестра

МИРЈАНА ЧИЧА
(1948-2023)

Драга сестро, остаћеш вјечно у нашим срцима. 
Почивај у миру Божијем.
Твоји: браћа Душан и Милован и сестра Радана.

18608

ОБАВЈЕШТЕЊЕ 
Поштовани читаоци „Козарског вјесника“, обавјештавамо Вас да 
ће због предстојећих новогодишњих и божићних празника, сље-
дећи број наших новина изаћи као двоброј у петак, 29. децем-
бра. Уколико желите да у том издању објавите честитке, огла-
се или читуље за своје најмилије, молимо Вас да то учините до 
сриједе 27. децембра .
 Након овог двоброја, прво издање „Козарског вјесника“ биће 
12. јануара 2024. године. За све додатне информације може-
те позвати број телефона 052/232-863, писати на мејл адресу 
kozarskirtvprijedor@gmail.com или нас посјетите у Црвеном со-
литеру на адреси Улица 43. приједорске бригаде 15.

Ваш „Козарски вјесник“ 

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 

КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com
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Посљедњи поздрав  нашем вољеном

ДРАГАНУ ДЕСПОТУ
(1967-2023)

Твоји најмилији.

18605

Дана 27.12.2023. и 9.1.2024. навршавају се двије 
године од изненадне смрти

Болно је ...
Поносни што смо вас имали, тужни и жалосни што 
смо вас изгубили.
Ваши: син Девид, кћерка Дијана, зет Драган, унуци 
Матео и Александар, унука Александра, праунучад 
Марко, Милош и Урош.

18597

ВОЈИНА ЦУЊАКА РУЖИЦЕ ЦУЊАК

Дана 24.12.2023. навршава се година 
дана од смрти нашег драгог зета

МИЛАНА ГЛАМОЧАНИНА
(1956-2022)

Успомену на тебе чуваћемо од заборава. 
Љиља са породицом.

18602

Дана 24.12.2023. навршава се година 
дана од смрти нашег драгог оца и 

супруга

МИЛАНА ГЛАМОЧАНИНА
(1956-2022)

Заувијек у нашим срцима и мислима.
Супруга Даница, кћерка Милица и син 
Младен.

18602

Дана 26.12.2023. навршавају се четири тужне 
године од смрти нашег драгог

МЛАДЕНА ПАУКОВИЋА

Без обзира колико година је прошло, још увијек нам недостајеш.
Нека те анђели чувају.
Твоји брат и родитељи. 18600

Дана 21.12.2023. 
навршиле су се три 

године од кад није са 
нама

МИЛЕ (Стојан) 
КАЧАВЕНДА
(1935-2020)

Драги оче и дједе, након три године од твог 
одласка из наших живота, твој лик не блиједи. 
Захвални што смо те имали .
Твоји синови Дражен и Дарко и унук Никола.

18598

Дана 23.12.2023. 
навршава се седам 

тужних година од смрти 
оца и дједа

ЈОВО (Драгана) 
ЋУЛИБРК

(23.12.2016-23.12.2023)

Драги тата, увијек си ту, у сваком новом дану с 
осмијехом, у сузи и ћутању.
Твоја кћерка Биљана, унука Вања и унук Марко.

18601
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SVIM GRAĐANIMA 
KATOLIČKE 

VJEROISPOVIJESTI 
ŽELIM SRETNE 
NASTUPAJUĆE 

BOŽIĆNE PRAZNIKE

SRETAN I 

RADOSTAN 

BOŽIĆ!

Gradonačelnik Prijedora
Slobodan Javor

Predsjednik Skupštine grada
Igor Kneginjić

GRAD PRIJEDOR
SKUPŠTINA GRADA

GRAD PRIJEDOR
GRADONAČELNIK

SRETAN I SRETAN I 
RADOSTAN RADOSTAN 

BOŽIĆBOŽIĆ

NAMJEŠTAJ GAVRANOVIĆ  
d.o.o. Prijedor

NEKA VAM 
OVO BOŽIĆNO 

RAZDOBLJE 
BUDE ISPUNJENO 

RADOŠĆU I 
DOBROTOM.

SRETAN
BOŽIĆ!

VODOVOD a.d. Prijedor

SRETNI SRETNI 
BOŽIĆNI BOŽIĆNI 

PRAZNICI!PRAZNICI!

JU Dom JU Dom 
za lica sa za lica sa 

invaliditetom invaliditetom 
PrijedorPrijedor

Stomatološka 

ordinacija 

Dr Venera Jandrić

MIR, VESELJE I 
LJUBAV NEKA 
ISPUNE VAŠ 
DOM, SRETAN 
BOŽIĆ!

SVIM VJERNICIMA KATOLIČKE VJEROISPOVIJESTI, 
SRETAN I RADOSTAN BOŽIĆ!


